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ANOTACE 
Práce se zaměřuje na seznamování párů v dnešní době, a to hlavně u mužů. Zabývá se 

komparací navazování vztahů u heterosexuálů a homosexuálů a dále jejich pohledem  

na změnu v seznamování s nástupem sociálních sítí. 
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Dating couples currently: Comparison establishing relationships of homosexuals and 

heterosexuals. 

 
ANNOTATION 

Diploma paper is focused on dating couples currently, mainly for men. It deals with 

comparison establishing relationships of homosexuals and heterosexuals and witch changes in 

relationships because of social networks. 
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Seznamování párů v dnešní době: komparace navazování vztahů 

u heterosexuálů a homosexuálů 

Úvod 

Pro téma Seznamování párů v dnešní době: Komparace navazování vztahů  

u heterosexuálů a homosexuálů jsem se rozhodla na základě toho, že mi spousta kamarádů  

a známých často kladla otázku, zda neznám někoho s kým by se mohli seznámit. Případně se 

na mne obraceli, zda neznám někoho nezadaného, s kým bych je mohla zkontaktovat a s kým 

by případně pak mohli navázat vztah. Vzhledem k tomu, že se za posledních několik let 

změnila povaha doby, je výrazně rychlejší a dynamičtější, musí se nutně měnit i povahy 

vztahů a jejich dynamika, respektive navazování vztahů (tedy seznamování), průběh  

i ukončování. Seznamování jsem si vybrala hlavně proto, že je podle mého názoru 

nejsložitější částí vztahu a je zatíženo spoustou klišé, problémů a dogmat. K zaměření  

na srovnání seznamování u heterosexuálů a homosexuálů pak došlo v podstatě spontánně při 

rozhovorech s respondenty, protože se začaly ukazovat specifické rozdíly. 

 

Většinu rozhovorů jsem získávala v Pardubicích od přátel, kteří mi dále pomohli 

navázat kontakty na další respondenty ze strany heterosexuálů i homosexuálů. Časem se mé 

působiště přesunulo i do Prahy, kde je velká koncentrace homosexuálů, což je dáno zaprvé 

počtem obyvatel hlavního města, za druhé pak tím, že se jedná o velkoměsto i globálního 

hlediska a poskytuje tak více možností seznámení pro homosexuální muže. 

 

V první části předkládané práce Metody a etika výzkumu popisuji, jaké antropologické 

metody jsem v průběhu výzkumu používala a vysvětluji navazující etiku, která souvisí 

s výzkumem a měla by být jeho samozřejmou součástí. 

 

Druhá část, konkrétně kapitola Homosexuálové je probrána na prvním místě před 

kapitolu Heterosexuálové, ačkoliv název práce je jiný. Tuto část jsem však záměrně 

upřednostnila, protože respondenti z řad homosexuálů byli více otevření k rozhovorům, tím 

pádem se mi na tyto rozhovory později i lépe navazovalo. V kapitole o homosexuálech 

popisuji jejich pravidla a rituály související se seznamováním s protějšky, ale i názory  

na současný vývoj v navazování vztahů ve spojení s rozvojem sociálních sítí. Doplňkovou 
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část tvoří kapitola s názvem Dark room, která vyplynula jako další varianta seznámení 

homosexuálů a uvádím ji proto jen jako zajímavost. 

 

Třetí část práce je věnovaná mužům – heterosexuálům. V této kapitole jsou rozebrány 

stejné otázky jako u homosexuálů. Za každou kapitolou následuje malé shrnutí, díky kterému 

je v závěrečné kapitole shrnující celý text snazší zpracovat výsledky a jednotlivé kapitoly se 

díky tomu stávají i přehlednějšími. 
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1. Metody a etika výzkumu 

Pro provedení terénního výzkumu zaměřeného na rozdíly v seznamování  

u heterosexuálů a homosexuálů, jsem zvolila respondenty převážně z Pardubického kraje. 

První rozhovory proběhly v prosinci 2012 a díky postupnému získávání dalších kontaktů 

probíhaly do dubna 2013, kdy se mé působiště rozšířilo do hlavního města Prahy.  

 

Původní záměr výzkumu byl zmapovat seznamování heterosexuálních mužů i žen. 

V průběhu sběru dat a rozhovorů s respondenty se však ukázalo, že výrazně sdílnější  

a variabilnější skupinou jsou muži, a to jak homosexuální tak heterosexuální. Ženy se buď 

bojí mluvit otevřeně, nebo se jejich seznamování významně neliší od zaběhnutých standardů  

a dogmat. Lesbické partnerky pak svou orientaci i seznamovací rituály odmítaly probírat 

veřejně. Z těchto důvodů jsem se dodatečně rozhodla zaměřit svůj výzkum na muže – 

homosexuály, kteří se obecně příliš nestydí a nemají problém s veřejnými přiznáními, a muže 

– heterosexuály, jejich povahovým rysem je historicky role lovce a jejich seznamovací rituály 

jsou tak poněkud zajímavější. 

 

Při terénním výzkumu jsem použila několik základních antropologických metod. 

Hlavní metodou výzkumu byly polo strukturované rozhovory s respondenty z řad kamarádů, 

známých i náhodných respondentů.  

 

Kontakty na respondenty jsem získávala hlavně metodou „sněhové koule“, kdy mne 

sami respondenti odkazovali na další lidi a zdroje informací. Důležitou metodou při mém 

výzkumu, který probíhal v období prosinec 2012 – duben 2013, bylo i zúčastněné pozorování, 

jako jsou návštěvy gay barů, návštěvy u stálých partnerů v jejich domovech a účast  

na několika akcích, kde se respondenti měli záměr seznámit. 

Seznam a charakterizace použitých výzkumných metod: 

• Zúčastněné pozorování – pozorovatel se přímo střetává se subjekty,  

které pozoruje, je plně zapojen do společnosti, ale nezastírá svou identitu  

jako výzkumníka. Nejčastěji se užívá různých typů rozhovorů, které se následně 

analyzují. 
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• Polo strukturovaný rozhovor – využívá se při zisku informací od širšího vzorku 

respondentů. Je nutné připravit seznam témat, případně i otázek,  

jimž se chce pozorovatel věnovat. Respondent nehovoří volně, ale měl by se držet 

položených otázek. 

 

• Neformální rozhovor – jedná se o metodu, při níž si respondent nejvíce  

na pozorovatele zvykne a vzniká tak velká pravděpodobnost, že se plně otevře dalšímu 

výzkumu. Respondent se při tomto typu rozhovoru může rozhovořit a vyprávět sám. 

 

• Kvantitativní výzkum – zakládá se na velkém množství respondentů  

a tzv. tvrdých datech (např. ankety, rozhovory atd.), v jeho rámci se ověřuje stanovená 

hypotéza. 

 

• Princip sněhové koule – jedná se o metodu zisku dalších respondentů. Subjekt, s nímž 

již byl pozorovatel v kontaktu, by ho měl sám odkázat na další relevantní zdroje  

a informátory. 

 

Dále jsem postupovala podle etických pravidel výzkumu. Respondenty jsem vždy 

upozornila, že si celý rozhovor budu s jejich souhlasem nahrávat na diktafon, pro následné 

vyhodnocení výsledků. Souhlasili všichni dotazovaní s podmínkou, že nikde nebudou 

uvedena jejich pravá jména. Téma diplomové práce se týká hlavně soukromých životů mužů, 

proto jsem vždy navrhla přečtení připravených otázek předem a nechala na nich, jak dalece 

budou otevření k odpovědím. Pro doplnění výsledků výzkumu jsem použila literaturu  

a webové zdroje, které uvádím v závěru práce. Dále je samozřejmou součástí etické práce 

sociologického výzkumu, že data jsem nijak neupravovala ani nezkreslovala. 

Pro polo strukturované rozhovory jsem sestavila čtrnáct orientačních bodů (viz 

Přílohy), které jsem následně s respondenty probrala. Často se stalo, že se v rámci rozhovoru 

respondenti dále rozhovořili sami, tedy, že se nedrželi striktně daných otázek. 
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Hypotézy: 

 

H1: Výrazněji promiskuitnější rysy v seznamování a sexuálním chování by měly vyplynout 

z dat nasbíraných od homosexuálních respondentů. Jedním s důvodů je překonání „studu“ 

vzhledem k nutnosti přiznat se otevřeně k menšinové orientaci. Toto přiznání je stresujícím 

momentem, kdy se jedinec může potkat s odmítnutím. Homosexuální jedinci vykazují 

výrazně promiskuitnější seznamovací a vztahové rysy. 

 

H2: Nástup sociálních sítí výrazněji ovlivnil seznamování heterosexuálů, protože jsou to další 

možné kanály ke kontaktu. U homosexuálů tento vliv bude také, ale ne tak výrazný, protože 

na sociálních sítích se většinou sexuální orientace neuvádí. Jedná se tedy o stejnou situaci 

jako například v restauraci nebo baru, kde jsou obě skupiny pospolu, tedy není se 100% 

jistotou možné označit homosexuály a heterosexuály. Vliv sociálních sítí na seznamování 

bude zřetelnější u respondentů s heterosexuální orientací. 
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2. Homosexualita – vymezení pojmu 

Pojem homosexuality prošel ve své historii bohatým vývojem. Pokud se jedná o lásku 

mezi ženami, používá se také výrazu lesbismus či lesbická láska. Termín homosexualita  

(z řeckého homos = stejný, a z latinského sexus = pohlaví) užil poprvé lékař Benkert v roku 

1869 pro lásku muže či ženy k osobě stejného pohlaví, čímž mínil nejen citový vztah, ale  

i schopnost sexuálně reagovat na objekt stejného pohlaví, být jím vzrušen, s tendencí 

uskutečnit s ním pohlavní styk. (Brzek, A., Pondělíčková – Mašlová, J. Třetí pohlaví? 1992 

str. 19) 

 

Typická homosexualita nesmí být zaměňována s termíny jako pedofilie 

(heterosexuální náklonnost k dětem), či přesněji s pederastií, což je homosexuální vztah muže 

s mladým chlapcem. 

 

Nositel mužské homosexuality (náklonnosti muže k muži) je označován jako gay, 

nositelka ženské homosexuality (náklonnosti ženy k ženě) je označována jako nebo lesbička). 

Než se ustálil termín homosexualita, byla označována též například jako uranismus (Ulrichs, 

1864), psychický hermafroditismus (v pojetí Ellise), inverze (u Freuda nebo Chevaliera), 

psalo se o kontrárně sexuálním cítění či osobách (u Krafft-Ebinga), slovo homoerotika 

prosazoval místo homosexuality Ferenczi (1914) apod. 1 

 

Z historického hlediska prošlo hodnocení homosexuality mnoha změnami. Nejdříve 

byla považována za amorální zvrácenost, poté za sexuální úchylku a dnes se objevuje snaha 

považovat ji za rovnocennou pohlavní orientaci. V posledních letech se stále více legislativ 

světa rozhodlo uznat homosexualitu jako rovnocennou i v zákoně a umožňují stálým 

homosexuálním partnerům uzavírat takzvaná registrovaná partnerství, která pak takto sezdané 

osoby obdařuje stejnými právy jako heterosexuální manžele.  

 

 

 

                                                
1Wikipedia. Dostupné z URL: http://cs.wikipedia.org/wiki/Homosexualita [cit. 24-6-2013] 
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Snahy o zrovnoprávnění homosexuality a medicínské výzkumy nakonec napomohly  

k tomu, že homosexualita byla vyškrtnuta ze seznamu nemocí amerického seznamu DSM – III. 

Od roku 1973 nepovažuje homosexualitu za nemoc Americká psychiatrická asociace. V roce 

1992 byla vyřazena ze seznamu sexuálních nemocí na mezinárodní úrovni světovou 

zdravotnickou organizací WHO.2  

 

Stále nevyřešená je však kontroverzní otázka výchovy dětí v homosexuálních párech. 

Pokud jeden s partnerů nevstupuje do svazku s již svým biologickým potomkem, nemají 

homosexuální partneři možnost v české republice děti adoptovat. I když názory na tuto 

problematiku se různí, jeden z argumentů proti výchově dětí v homosexuálních partnerstvích 

mluví o tom, že jsou tak sexuálně nevyhranění jedince (děti) svými opatrovníky 

homosexuálního zaměření vedení k uznání stejných vzorů, zvyšuje se tedy pravděpodobnost, 

že i oni budou homosexuálové. Tato teorie je ovšem značně nepodložena, už jen proto, že  

o vzniku homosexuality se doposud vedou spory. 

 

Příčiny homosexuality považují některé směry za vrozené (objevuje se i u některých 

zvířat), jiné za získané (vliv sociálního učení, především raných sexuálních a erotických 

zážitků). Vyloučen není ani vliv stresujících zážitků, které prožívá žena v době těhotenství, 

nebo vliv matky v neúplně rodině, či matky příliš dominantní.(Slovník sociologických pojmů, 

2012) 

 

Většina homosexuálních jedinců hovoří o tom, že jejich orientace je pro ně zcela 

přirozená, nevybraná a je tedy pravděpodobně spíše vrozená, tedy podložená neurologicky.  

U žen se častěji objevuje i bisexualita (Bisexualita = „přibližně vyrovnaná erotická a citová 

náklonnost k osobám obou pohlaví“ (Procházka, 2002, s. 26), muži jsou velmi často 

vyhranění pouze jednou orientací a heterosexuální muži v mnoha případech trpí i lehkou 

homofobií. Homosexuální jedinci jsou v tomto ohledu výrazně vstřícnější. 

 

Homosexualita je biologickou alternativou vývoje mozku stejně jako heterosexualita. 

Centrum sexuální orientace je na jediném místě. Buď se mozek vyvine jako heterosexuální 

                                                
2Petr Kaňka, Abeceda sexuality. Dostupné z URL: http://www.004.cz/storage/abeceda_homosexuality.pdf. 

 [cit. 24-6-2013] 
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nebo homosexuální. Pokud jedinec není schopen rozhodnout, jaká je jeho orientace, označí se 

za bisexuála.3 

Je třeba rozlišovat mezi pouhým homosexuálním chováním (např. v místech 

s nedostatkem partnerů opačného pohlaví – věznice, internát či kasárna) a homosexuální 

orientací. Sexuální orientace na osoby stejného pohlaví. Je to celoživotní, neměnný  

a nositelem nezapříčiněný a nezvolený, tedy také nezaviněný stav, jenž je charakterizován tím, 

že nositel tohoto stavu je pohlavně přitahován osobami stejného pohlaví. (Brzek, A., 

Pondělíčková – Mašlová, J. Třetí pohlaví? 1992 str. 19) 

 

Homosexuální populace 

Doposud není zcela jisté, jaké procento populace tvoří homosexuální jedinci. Stále se 

vyskytují na toto téma diskuse a bylo provedeno mnoho studií s různými výsledky. V odborné 

literatuře lze najít nejrůznější údaje získané z různě validních průzkumů. Údaje o počtu 

homosexuálních jedinců v populaci se u jednotlivých autorů liší. Uváděné hodnoty se 

pohybují zhruba od jednoho do deseti procent.  

 

Většina dosud provedených průzkumů, které se týkají sexuální orientace, uvádí 4% 

homosexuálně orientovaných mužů a přibližně 1% homosexuálně orientovaných žen.4 Tyto 

výsledky ale nemusí vždy odpovídat skutečné realitě, protože je stále spoustu jedinců, kteří se 

ke své homosexualitě nepřiznali, nebo se k ní otevřeně nehlásí. 

 

První podrobnější výzkum provedl v USA mezi bělošskou populací Alfred Kinsey, 

výsledky zveřejnil ve dvou zprávách – Sexuální chování muže (z r. 1948) a Sexuální chování 

ženy (1953). Podle těchto zpráv dosáhlo po dosažení dospělosti 37 % mužů orgasmu s jiným 

mužem. Kinseyho výzkumy se okamžitě staly předmětem kritiky jak z ideologických, tak 

z vědeckých pozic. 

 

                                                
3 Petr Kaňka, Abeceda sexuality. Dostupné z URL: http://www.004.cz/storage/abeceda_homosexuality.pdf. 

 [cit. 24-6-2013] 

 
4 tamtéž 
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V roce 2003 provedlo v USA Národní středisko pro výzkum mínění výzkum, podle 

nějž 4,9 % amerických mužů mělo po 18. roce věku mužského sexuálního partnera, méně než 

1 % však mělo výhradně homosexuální styky. 

 

Počítačový dotazník mezi dospívajícími muži ve věku 15–19 let v USA ukázal 5,5 % 

sexuální aktivity s partnerem téhož pohlaví. Podobné číslo (4,9 %) vykázal průzkum 

v Nizozemsku, pokud se však připouštěla volnější hlediska (např. kontakt rukama), číslo 

vzrostlo na 13,4 %. 

 

V roce 1998 se uskutečnil výzkum v Kanadě (Christopher Bagley a Pierre Tremblay), 

v němž se za homosexuála v nějakém stupni označilo 15,3 % mužů, za výhradně 

homosexuální 5,9 %. 

 

Národní průzkum zdraví a sociálního života v r. 1992 oznámil výskyt mužské 

homosexuality v populaci nad 18 let v USA v hodnotě 4,9 %. 

 

V roce 1993 oznámil Institut Alana Guttmachera, že v jeho výzkumu udalo od 1,8  

do 2,8 % mužů sexuální kontakt s jiným mužem za posledních 10 let. 

 

Během parlamentních a prezidentských voleb v USA v roce 2004 byli voliči 

u východů z volebních místností mimo jiné dotazováni na sexuální orientaci. Homosexuální 

uvedla 4 % dotázaných, mužů i žen, z čehož lze usuzovat, že skutečné číslo je vzhledem 

k neochotě části tázaných tuto orientaci uvést vyšší. 5 

 

V České republice se dle několika posledních českých reprezentativních studií, které se 

pravidelně opakují v pětiletých intervalech, se za homosexuály považovalo 0,3 – 0,9 procenta 

mužů a 0,3 – 0,6 procenta žen.6 

                                                
5 Dostupné z URL: http://www.ceskatelevize.cz/porady/10211487240-experiment/208572233190007-4/2813-o-

homosexualite/ [cit 24-6-2013] 

 
6 Dostupné z URL: http://zpravy.idnes.cz/ani-odbornici-se-neshodnou-kolik-je-v-populaci-homosexualu-pof-

/kavarna.aspx?c=A080711_103822_kavarna_bos [cit 24-6-2013] 
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3. Heterosexualita – vymezení pojmu 

Jak již bylo uvedeno výše, je vymezení sexuální orientace toto: 

 

Sexuální orientací rozumíme celoživotní, neměnný a nositelem nezapříčiněný  

a nezvolený stav výlučné nebo převažující erotické a citové preference osob daného pohlaví. 

U většiny jedinců všech společností se setkáváme se sexuální orientací heterosexuální, tedy 

náklonností k osobám opačného pohlaví. (Sexuologie, Petr Weiss a kol., 2010) 

 

Pojem heterosexualita je o něco málo mladší, než pojem homosexualita, který byl 

poprvé použit v roce 1869 již zmiňovaným lékařem Benkretem. Termín heterosexualita byl 

poprvé užit v roce 1923 a kladl důraz vedle původně zdůrazňované reprodukční stránky 

sexuality i na její rekreační složku. (Sexuologie, Petr Weiss a kol., 2010) 

 

Jedná se tedy o vztah osob opačného pohlaví, muže a ženy, hlavně za účelem 

reprodukce, tedy plození potomků a zachování rodu. Toto je hlavní motivace, která obě 

pohlaví k vzájemným interakcím vede. U žen je to zvláště potřeba zajistit dobrou genetickou 

výbavu a silnou ochranu (v dnešní době i dostatečné finanční zajištění) pro své potomstvo.  

U mužů je to spíše touha po zachování jejich rodu, tedy o předání genetické informace nové 

generaci. To často vede k tomu, že muži tendují k polygamii (vztahy s více partnerkami), 

zatímco ženy jsou výrazněji monogamně založené (snaha o udržení jednoho konkrétního 

partnera s preferovanými kvalitami). Výše uvedené charakterizuje muže jako lovce, jak již 

bylo uvedeno u vymezené pojmu homosexuality. 

 

Stejně jako u homosexuální orientace je i u heterosexuální orientace potřeba rozlišit 

mezi heterosexualitou jako takovou a pouze heterosexuálním chováním, které nemusí být 

vždy výrazem sexuální orientace jedince. Často tyto termíny splývají, je tedy pokaždé mít na 

mysli, kterou sémantickou variantu autor zamýšlel. 

 

Slovo heterosexualita je často používáno i pro tzv. heterosexuální chování. Jako 

heterosexuální chování se obvykle označuje orgasmická aktivita mezi příslušníky opačného 

pohlaví, a to zpravidla bez ohledu na to, zda je projevem heterosexuality jako založení, 

projevem společenské konformity nebo projevem nedominantní erotické reaktivity. Někdy jsou 
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za heterosexuální chování pokládány i další projevy, které jsou v příslušném kulturním 

prostředí a kontextu považovány za příznak heterosexuální identity, například manželství, 

vzájemné soužití, něžnost, fyzická nebo duševní intimita, intenzivní přátelství apod. 7 

 

Heterosexuální chování, které se ale nezakládá na heterosexuální orientaci, nýbrž na 

společenské konformitě, můžeme pozorovat u blíže nespecifikovaného počtu jedinců, kteří 

jsou sice založením homosexuální, ale nikdy nenašli odvahu nebo nemají potřebu tuto svou 

orientaci ventilovat. Často ti, kteří se bojí přiznat svému okolí, zejména rodině a blízkým, své 

homosexuální založení, si časem pod tlakem společenských norem a zvyklostí najdou 

manželku nebo partnerku, s níž založí více či méně funkční rodinu. 
 

Mám i pár kamarádu, kteří jsou na kluky, ale žijí s přítelkyněmi. Většinou je to prostě 

jen proto, že by se doma nemohli rodičům podívat do očí, nebo by je rovnou třeba z baráku 

vyhodili. Nejsem si jistý, jestli tohle může někdy opravdu fungovat… ale možná, když se 

podaří utajit zálety s muži nebo se s tím ta holka smíří, dá se to udržet. Jakmile se k tomu  

ale přidají děti, je to už hodně složité. (Jirka) 

 

Heterosexualita je tedy většinová sexuální orientace, kde jsou páry složeny z osob 

různého pohlaví. Většina takovýchto svazků je z biologického hlediska zakládána za účelem 

plození potomstva. 

                                                
7 Velký sociologický slovník. I, A-O Praha: Karolinum, 1996. ISBN: 80-7184-164-1 (1. sv.) : ISBN: 

80-7184-311-3 
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4. Seznamování u homosexuálů 

Jak už bylo řečeno, homosexuálové jsou specifická minorita, která má svá vlastní 

pravidla i svůj vlastní život, který je tak trochu oddělený od heterosexuální majority. Tato 

pravidla souvisí i se seznamováním s potencionálními partnery, udržováním vztahů, nevěrami 

a rozchody. V následujících kapitolách na základě vlastního výzkumu popíši, v čem je 

seznamování u homosexuálů v dnešní době jiné a v čem stejné, jako u heterosexuálů. K této 

problematice se ve své práci vyjadřuje například Julia Willertonová: 

 

Do nedávné doby měli lidé, které přitahují jedinci téhož pohlaví, při seznamování 

nemalé potíže, protože obtížně zjišťovali, kdo by mohl být orientován jako oni. Z tohoto 

důvodu vstupovali do vztahů v pozdějším věku, zpravidla až po odchodu z domova. V západní 

společnosti naštěstí zvyšující se tolerance vůči homosexuálním svazkům a také otevírání klubů 

a barů pro gaye a lesbičky umožňují, aby se tito lidé snáz seznamovali i nacházeli životní 

partnery. (Psychologie mezilidských vztahů, Julia Willerton) 

Kde se nejčastěji seznamuješ? 

Má první otázka směřovala na místa, kde se homosexuálové nejčastěji seznamují. 

Odpovědí u 40% dotázaných byly bary, kluby a restaurace pro gaye. Tato místa se ve větší 

míře vyskytují hlavně ve velkých městech, jakými jsou například Praha nebo Brno. 

V Pardubicích a Hradci Králové to jsou převážně restaurace a kavárny, ve kterých je často  

i obsluha homosexuálně orientovaná.  

 

U nás to funguje tak, že se prostě na sebe usmějeme a dáme se do řeči. Toto 

samozřejmě nefunguje v normálních barech, kde jsou z větší části heterosexuálové,  

ale v barech pro homosexuály, takže jdu na jistotu a samozřejmě zároveň předcházím 

určitému zklamání z toho, když bych si o někom v normálním baru myslel, že to je gay a on 

nebyl. (Karel) 

 

Nejčastěji a nejraději se seznamuju, když někam jdu. Třeba do nějakýho gay klubu, tak 

tam, protože to je takový nejvíc osobní. (Jan) 

 

Nejčastěji internet, jde to ale těžko, takže v poslední době spíš jen na párty. (Jirka) 
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V Pardubicích patří k nejznámějším diskotéka Ptačí klec, která byla dříve určená výhradně 

pro homosexuály. Dalším místem je i Potrefená Husa, kterou bych osobně netipovala pro 

seznamování gayů, proto pro mě byla mírným překvapením. Po následné návštěvě tohoto 

podniku a zúčastněném pozorování, jsem musela dát mému respondentovi za pravdu. Kolem 

sebe jsem měla několik více i méně nápadných jedinců, kteří se mezi sebou navzájem znali. 

 

Jsou to většinou bary, kde obsluhují nebo pracují gayové. Dá se říct, že je to  

i Potrefená Husa v Grandu, dřív hodně frčela diskotéka Klec, potom bar Balerína, ale ta už 

nefunguje a asi nejznámější je kavárna Art Café. Jednou to frčelo i v Bajer Café, jednou 

dokonce u Vatikána. Ta místa se různě mění. Myslím si, že to hodně dělá ta obsluha. Já se ale 

zásadně v Pardubicích neseznamuju a tím pádem ani nevyhledávám tyto bary. Pardubice jsou 

prostě malé město a naší menšině se tu moc nevyplatí seznamovat. Raději jedu s kamarádkou 

do Prahy, tam se vypravíme po barech a dáme si třeba soutěž, kdo koho dřív sbalí. Většinou 

vyhrávám já. (Radek) 

 

V HK podle mě nic není. V Pardubicích bývala, či ještě je Ptačí klec. Nikdy jsem tam 

ale nebyl. Bydlel jsem přes rok v Praze, takže znám spíš ty pražské. (Jirka) 

 

K nejoblíbenějším a zároveň nejjistějším místům k seznámení homosexuálů patří 

internet. 60% respondentů odpovědělo, že jim tento způsob vyhovuje hlavně rychlostí a 

sázkou na jistotu.  

Spousta vztahů začíná v chatovacích místnostech a na internetových seznamkách  

a teprve pak přechází v osobní kontakt. V posledním desetiletí jsou domácí počítače nejvíce 

využívány právě k sociálním interakcím. (Kraut a kol. 2000) 

 

Nejznámější internetová seznamka pro homosexuály se jmenuje IBOYS.CZ. Všichni 

dotazovaní pánové zde mají vlastní profil, kde uvádí své údaje, týkající se nejen věku  

a pohlaví, ale zároveň i míru ochlupení v intimních partiích, nebo preference sexu. Někteří 

z respondentů tuto seznamku využívají velmi často, jiní ji mají spíše ze zvědavosti. 

 

Nejčastěji se seznamuji na internetových seznamkách anebo v klubech. Asi 

nejznámější je IBOYS.CZ. Je to československá internetová seznamka, ale chodí na ni  

i spoustu cizinců, například Angličanů. Je to seznamka pro gaye i lesby a každý si tam zařídí 

svůj profil. Tam má každý přímo uvedeno, co konkrétně hledá. Jestli třeba vztah, nebo čistě 
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jen sex. Takže ty si tam můžeš najít kohokoliv přímo na konkrétní věc. Samozřejmě seznamky 

pro heterosexuály fungují stejně, jen jsou víc rozdělené, takže když hledáš vyloženě sexuální 

seznamky, tak musíš víc pátrat. Na IBOYS.CZ je to všechno dohromady. Seznámil jsem se 

takhle minimálně s dvaceti kluky, ale samozřejmě neříkám, že jsem se všema spal. Musím ale 

říct, že víc preferuji osobní seznámení, než přes internet. (Radek) 

 

Nejčastěji se seznamuji samozřejmě přes internet, jelikož v dnešní době je velice 

složité někoho oslovit. Je blbé když oslovíš heterosexuála „čau dáš mi svoje číslo?“. Takže 

rozhodně přes internet na seznamkách přímo pro homosexuály. Je zde stoprocentní jistota,  

že jsem mezi svýma a dokonce tu občas narazím i na nějakého toho „heteráka“. (Jakub) 

 

Nejznámější seznamka mezi homosexuály je asi IBOYS, ale osobně si myslím, že kdo si 

hledá někoho přes IBOYS, že to je vyloženě hledání spíš jako sexuálního partnera,  

než někoho, s kým by se dal budovat nějaký vztah. Další seznamka má název Gaydar, nicméně 

já tyto služby nevyužívám a tím pádem s nimi nemám žádnou zkušenost. Nepoužívám ani 

sociální sítě, protože si myslím, že tyto věci od sebe lidi akorát zbytečně oddalují. V tomhle 

jsem prostě trošku staromódní. (Karel) 

 

Mám založené IBOYS, nebo jsem měl jeden čas i Nakluky či Badoo, ale to už je pasé. 

IBOYS mám jen tak na truc, aby se neřeklo. (Petr) 

 

Shrnutí: 40% dotázaných homosexuálů se nejčastěji seznamuje v baru či klubu pro gaye. 

60% respondentů volí jako lepší variantu pro seznámení internet, zvláště pak portál 

IBOYS.CZ. 

Jak seznamování probíhá? 

Tato otázka by se mohla zdát téměř nepodstatná, každý se přeci seznamuje jiným 

způsobem. U homosexuálů je však způsob seznamování vázaný nejvíce na dvě místa, která 

zmiňuji v první kapitole – bary a internet. Na rozdíl od většinově orientovaných heterosexuálů 

tak homosexuálové využívají specificky zaměřené podniky nebo internetové stránky. 
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Mám tam (v Praze – pozn. autora) své osvědčené a jsou rozdělené do několika skupin. 

Jsou typy barů, kam jdeš vyloženě za zábavou a můžeš to spojit s příjemným flirtem anebo 

potom jsou vyloženě bary, kam jde člověk vyloženě za sexem. Jsou to třeba gay sauny. Gay 

sauna funguje stejně jako normální sauna s tím, že pochopitelně v těch odpočívárnách 

dochází ke smilstvu. Ve Východních Čechách o ničem takovém nevím, slyšel jsem pouze  

o novém baru v Pardubicích, který se jmenuje Premiéra. Měl by být někde na Pernštýnském 

náměstí a tam to prý docela frčí. (Karel) 

 

Je to logicky vyplývající fakt ze skutečnosti, že homosexuálů je celkově méně, a tedy  

i pravděpodobnost, že někde „jen tak narazí“ na stejně orientovaný protějšek je úměrně menší. 

Tedy typicky v menších městech (např. Pardubice) se tak velmi rychle gayská komunita 

pozná navzájem a noví potencionální partneři přicházejí jen velmi zřídka.  

 

Ale tomuhle já říkám problém maloměsta. Protože tato komunita, ačkoliv je značná, 

tak se ti lidé mezi sebou dost rychle okoukají, každý se s každým vyspí a podruhé už je to pro 

ně nezajímavé.  Proto máme v DNA to, že jsme promiskuitní. (Karel) 

 

Dalším logickým krokem je pak rozšíření obzorů, nejčastěji pomocí internetu nebo 

sociálních sítí.  

 

Můj přítel si mě našel na internetu, takže jsem spíš pasivní a nechávám se oslovit. On 

si vyhlídnul mě, zkontaktoval mě, pak jsme si psali a pak se sešli. Než jsem ho poznal, tak jsem 

bydlel v Pardubicích a tam dřív nějaký možnosti nebyly, navíc jsem byl hodně mladej, tak 

jsem ani nevěděl, kde a jak začít. Tady v Praze to je o něčem jiným. Jsou tady spíš podniky, 

kam si můžeš v pohodě zajít a seznámit se. Chodím ale se svým partnerem, takže když už se 

seznamujeme, tak oba a jako pár. (Martin) 

 

Samotný akt seznamování je pak u homosexuálů prakticky stejný jako  

u heterosexuálů, i když se ze zúčastněného pozorování zdá, že homosexuální menšina netrpí 

takovou zdrženlivostí, jako heterosexuálové. Dokonce se velmi často vydávají do barů  

a restaurací i gayové sami, což u heterosexuálů nebývá zvykem. Zvláště pak u žen, kde 

většinou vyráží do baru celá skupina. Pro heterosexuála – muže je tedy obtížnější se seznámit, 

pokud je žena v takové skupině. 
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Třeba v tom gay klubu se rozhlídnu, zmapuju terén a pak když si vyberu někoho, kdo 

se mi líbí, tak buďto si počkám, až se odpojí od tý skupiny anebo mu normálně pošlu nějakýho 

panáka nebo drink. (Jan) 

 

Oblíbená forma seznámení je taky posílání drinku. Ale samozřejmě jsou různé formy 

signálů, i když já jsem v tomhle spíš pasivní. (Karel) 

 

Většinou jde o takový ironický rozhovor nebo milé ponocování s osobou, se kterou si 

rádi píšete. Další den už máte jasno, že nic není jen tak. (Petr) 

 

Většina z dotázaných homosexuálů se ale shoduje, že když už se seznamují, tak 

nejraději naživo. Předcházejí tím zklamání, které se většinou dostaví při seznámení po 

internetu, kdy mají lidé tendenci „přikrášlovat se“. 

 

Rozhodně se seznamuju radši naživo. Je pravda, že třeba nějaký i delší vztahy jsem 

měl přes internet, ale většinou prostě i ty lidi i ty fotky jsou jiný, než v reálu a pak jsem byl 

akorát zklamanej a víckrát už internet ne. (Jan) 

 

Shrnutí: Nejčastější forma seznámení u homosexuálů je posílání drinků dotyčnému muži. 

Druhá forma se týká oslovení na internetu a následné konverzace. 

Je teď seznamování jiné, než například před pěti lety? 

Období pěti let jsem zvolila podle roku 2008, kdy jsem sama začala používat sociální 

síť Facebook. Od té doby se stal Facebook i další sociální sítě doslova fenoménem, který 

formuje celou generaci a její sociální kontakty a zvyky. 

 

Facebook byl založen Markem Zuckerbergem, bývalým studentem Harvardovy 

univerzity. Původně byl tento systém omezen jenom pro studenty Harvardovy univerzity, pod 

doménou thefacebook.com. Během dvou měsíců byl rozšířen na některé další, které patří  

do tzv. Ivy League, a již do konce roku byly připojeny další univerzity. Nakonec byl přístup 

otevřen pro všechny uživatele s univerzitní e-mailovou adresou (.edu, ac.uk,…), nebo pro 

některé zahraniční schválené univerzity v Česku k prvním otevřeným vysokým školám patřila 

Masarykova univerzita. Od 27. února 2006 se začaly do systému připojovat některé 
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nadnárodní obchodní společnosti. Od 11. srpna 2006 se může dle licence používání připojit 

kdokoli starší 13 let. Uživatelé se v systému mohou připojovat k různým skupinám uživatelů, 

kteří působí například v rámci jedné školy, firmy nebo geografické lokace. 8 

 

Nástup sociálních sítí podle mého mínění vnesl do seznamování značnou dávku určité 

neosobitosti a pohodlnosti. Když se dnes seznámíte s někým novým, tak se ptáte, jaké má 

zájmy, kam rád jezdí a co ho baví. Několikrát jsem se setkala s odpovědí: „mrkni se ke mně 

na Fejs, mám to tam vyfocený/napsaný/okomentovaný.“ Ztrácí se tak vlastně spousta téma, 

která by mohla nově vznikající dvojice použít jako tzv. icebraker v komunikaci. Dokonce se 

tím u některých ztrácí i potřeba se se známými a přáteli osobně stýkat, protože jejich 

komentáře na sociálních sítích, sdílené fotografie a další dokumenty zcela uspokojí potřebu 

kontaktu. Máme tak v podstatě pocit, že jsme u všeho byli a všechno o nich víme. Tento 

přístup s minimem osobního kontaktu potvrzuje i Willertonová: 

 

V posledních dvaceti letech však fyzická blízkost hraje v přitažlivosti menší roli. 

Rozvoj komunikačních technologií, například textové zprávy a internet, umožňuje lidem, aby 

se potkali s minimálním či zcela chybějícím osobním kontaktem. (Psychologie mezilidských 

vztahů, Julia Willerton)  

 

Lidé mají pocit, že když si dotyčného kamaráda či přítele nepřidají na Facebook, už se 

s ním vlastně ani nikdy neuvidí, protože většina schůzek se domlouvá a ruší nejsnadněji právě 

přes sociální sítě. Osobní kontakt se stal věcí, která se několikrát odloží přes sms, než se 

vůbec uskuteční. 

 

Myslím si, že na seznamování mají teď hodně vliv sociální sítě, takže ano, 

seznamování je jiné. Já tohle internetové seznamování ale neberu. Jsem toho názoru, že mám 

raději osobní seznamování a kontakt, kdy tam dojde víc k poznání, než když si projedeš jeho 

profil na internetu. Tam si každý dá ty nejlepší fotky, a když to pak vidíš v reálu, tak máš chuť 

zdrhnout. (Radek) 

 

                                                
8 Dostupné z URL: http://www.facebook-prihlaseni.cz/com-navody/historie.php [cit 24-6-2013] 
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Podle mě má velkej vliv Facebook, protože když už se s někým seznámíš v baru nebo  

i v práci, tak vlastně podle jména si tě ten dotyčnej na tom Facebooku najde. (Martin) 

 

Stoprocentně ano, ale je to způsobeno právě již zmiňovanými seznamkami a taky 

nástupem sociálních sítí. Ona to ale není pouze otázka nějakého seznamování, je to vůbec 

otázka nějakého kontaktu. Dříve si všichni zavolali, sešli se někde na drink, na kafe, v parku  

a platilo to. Od té doby, co jsou mobily a samozřejmě k dispozici sociální sítě, jako jsou 

Twittery, Facebooky a podobně, tak všichni sedí doma ve svém pohodlí na gauči a dneska už 

nikdo nevezme do ruky papír a pero a nenapíše něco osobního. Dneska si dá každý rande přes 

Whatsapp, Facebook nebo gay sítě, které jsme už taky zmiňovali. (Karel) 

 

Stále je ale spousta lidí, kteří se nezabývají vztahy na sociálních sítích, a seznamování 

je pro ně jiné díky ostatním faktorům, jako je například přiznání své homosexuální orientace 

v průběhu let, mentální vyzrálost či rychlá doba. Využívání sociálních sítí jako prostředku 

k seznamování je jistě zcela individuální, nicméně více než 75% dotazovaných respondentů 

přiznává, že je využívá, a to dost často. Důvodem je rychlost, pohodlnost a v případě 

Facebooku i jistá možnost si dotyčného rovnou „proklepnou“ či přímo prohlédnout a posoudit 

tak fyzickou přitažlivost. 

 

Jestli je seznamování jiné než před pěti lety, to nemůžu posoudit, ale žádnou výraznou 

změnu nijak nepociťuji a pokud jo, tak jedině v tom, že se k homosexualitě přiznává víc a víc 

lidí. (Jakub) 

 

Internet obecně napomáhá jisté odosobnělosti. Spousta lidí napíše na internet i to, co 

by nikdy nikomu neřekli, jelikož se u toho takříkajíc nemusí nikomu dívat do očí. Vzniká tak 

jistá uvolněnost až nezodpovědnost za své chování. V podstatě i díky tomu je pak navazování 

vztahů rychlejší a snazší. 

 

Ty lidi jsou víc odvázanější. Jednak jdou do všeho, neřeší to a pak člověk aby se bál, 

co si dotáhne domů. Je to celkově víc bezproblémové. Myslím si, že to je celkově tou 

společností, tou dobou, jak působí na lidi a jak je to všechno hektický. A určitě taky výchovou. 

Všechno je uvolněnější, až je to možná špatně. (Jan) 
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Ani ne, řekl bych. Kdyby ses ptala, než před 50 lety, tak to bych asi reagoval jinak. 

Lidé jdou neustále za sexem, nebo vztahem. (Petr) 

 

No, když to vemeš z mýho pohledu, tak jo, protože jsem mentálně někde jinde, než před 

pěti lety. A pokud to vemeš z pohledu dnešní doby, tak si myslím, že je to stejný. (Ladislav) 

 

Shrnutí: 80% homosexuálů tvrdí, že je seznamování jiné, kvůli nástupu sociálních sítí  

a přesunu konverzace na internet. Pouhých 20% si myslí, že je seznamování stejné. 

 

Dodržují homosexuálové nějaká „pravidla“ na prvním rande? 

V dnešní době pomalu přestává platit mýtus, že muži jsou dobyvatelé a lovci, a ženy 

pasivní čekatelky. Někteří muži dokonce vyžadují, aby jejich protějšek byl aktivní.  

U homosexuálů se pohlavní rozdíl ztrácí, ale i tak se najdou jedinci povahově aktivnější  

a jedinci spíše zdrženliví. Nicméně ani tak se nikdy nedosahuje nerovnováhy jako  

u heterosexuálních vztahů. 

 

Dnes těch rozdílů ve způsobech jak se seznámit, tolik není, poměr pohlaví se vyrovnává, ale 

stejně bývají nejčastěji dodržována pravidla, která jsou součástí strategických her.9 

Asi nejznámějším pravidlem u heterosexuálů bývá, že je sex na prvním rande tabu. 

Obzvláště ženy si velmi zakládají na tom, aby si o nich muž nemyslel něco nelichotivého, 

když by hned na první schůzce došlo k sexu. Co se týká homosexuálů, 70% z dotázaných 

respondentů mi téměř s pobavením odpovědělo, že žádná pravidla nedodržují a dá se říct, že 

si tento mýtus upravili podle svého života na „sex na prvním rande rozhodně není tabu“. 

Podle „starého pravidla“ to ve skutečnosti vypadá tak, že když se seznámí dva 

homosexuálové, seznámí se dva potenciální lovci. Potlačuje se zde tedy ženský odtažitý 

element. 

 

                                                
9 Dostupné z URL: http://www.rozhlas.cz/strednicechy/karambol/_zprava/jitka-douchova-o-uspechu-v-

seznamovani-rozhoduje-lehkost-a-nenucenost-byti--1159926 [cit. 24-6-2013] 
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Já si myslím, že co člověk, to originál. Každý to má určitě po svém, nicméně já si 

myslím, že sex na prvním rande je docela důležitý, protože potom poznáš, jestli máš čas 

ztrácet čas. Vím, že to zní hrozně, ale je to tak. (Karel) 

 

U nás asi žádná takováhle pravidla nejsou. Prostě když se mi ten člověk líbil a chtěl 

jsem se s ním vyspat, tak jsem se s ním ještě ten večer vyspal. Proto pak asi i máme víc 

sexuálních zkušeností, než heterosexuálové, u kterých to většinou ztroskotá na čtvrtém nebo 

pátém rande, kdy se už každý začne chovat normálně a přirozeně. Tím může toho druhého 

člověka odradit, protože vlastně shodí nějakou masku. Kdežto my rovnou přejdeme na sex, na 

nic si nehrajeme, a když na pátém rande zjistíš, že to za nic nestojí a nemáš si s tím člověkem 

co říct, tak sis aspoň dobře užil. (Radek) 

 

Já se pravidly neřídím. Naopak hned na prvním rande sex vyhledávám. Tvrdím, že sex 

je polovina vztahu. Když si člověk jde koupit auto, tak taky absolvuje zkušební jízdu. (Petr) 

 

Existují ale i negativní zkušenosti, kdy by dodržování určité zdrženlivosti zabránilo 

zbytečnému zklamání. 

 

Ohledně pravidel. Když slýchám od svých kamarádů a známých, beru v potaz jen 

homosexuály, žádná skoro nemají. Celkově rande přichází o své kouzlo, tak jako to bývalo. 

Například nedávno jsem se viděl po dlouhé době se známým a říká mi: „Měl jsem rande, přes 

internet na mě působil inteligentně, chytře a vypadal k světu. Ve skutečnosti to byl ale hnusnej 

kretén bez názoru. Vojel jsem ho a už sem se mu neozval.“ Takže stejný princip, jako to chodí 

i u heteráků. Kolikrát očekáváte lásku až za hory a je z toho jen sex na jednu noc. (Jakub) 

 

Shrnutí: 90% homosexuálů nedodržuje žádná pravidla na prvním rande. Zbylých 10% 

respondentů odpovědělo, že si pouze žádná nestanovují. 
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Jaké jsou největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 

U této otázky se dalo očekávat široké spektrum odpovědí. Od snadného seznamování 

v barech pro gaye, internetového portálu IBOYS.CZ, kde si může dát rande snad každý 

s následnou vysokou úspěšností, až po rychlé rozhodování ohledně intimního styku.  

 

Nejvíce mě překvapily odpovědi týkající se nesnadného seznamování na veřejnosti. 

Homosexuální menšina totiž nenosí žádná poznávací znamení, která by hlásala „jsem gay“. 

Dá se říct, že si málokterý respondent troufne oslovit pěkného muže na veřejnosti, aniž by se 

nebál odmítnutí nadávek nebo třeba i fyzické újmy. Seznamování u heterosexuálů vidí téměř 

50% dotázaných respondentů jako bezpečnější a jednodušší, než u homosexuálů. 

 

Tak asi v tý jednoduchosti. Tak jako ty se můžeš seznámit kdekoliv, ale když třeba 

teďka tady sedíme, tak, kdyby se mi tady někdo líbil, tak za ním asi nepůjdu, že jo? Jakože 

heterosexuál se může seznámit kdykoliv, zatímco gayové hlavně přes ten internet nebo 

v určitejch těch barech. (Martin) 

 

Heterosexuálové mají široké spektrum lovné kořisti. Téměř všude se najde někdo, kdo 

se mu líbí, či ho přitahuje. U homosexuálů je to těžší. Jejich koncentrace není tak velká. (Petr) 

 

Určitě v tom, ze heteráci se můžou bezpečně seznámit na veřejnosti. (Jakub) 

 

40% respondentů vidí větší výhody v seznamování u homosexuálů v absenci již zmiňovaných 

rituálů a dodržování pravidel. Zbývajících 10% respondentů z řad homosexuálů nevidí žádné 

podstatné rozdíly. 

 

Myslím si, že u nás je seznamování mnohem volnější. Je to dáno i tím sexem na prvním 

rande. Takže největší rozdíl vidím v tom, že nemáme takové zábrany, jako heterosexuálové. 

(Radek) 

 

Většinou u těch heterosexuálů se snaží ten kluk a dělá ze sebe bůh ví co, aby na tu 

holku udělal dojem. U nás mi přijde, že jde fakt hlavně o ten sex. Jednak ty vztahy dneska moc 

nevydrží, a jednak dneska to je tak rychlý, že to neřešíme jako hetero, že se budeme měsíc 

vídat, pak se spolu teda vyspíme a zjistíme, že nám to nejde. To se u nás neřeší. (Jan) 
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No to je právě možná i v tom sexu na prvním rande. Myslím si, že heterosexuálové 

ještě kolem toho právě dělají takové ty rituály, jakože půjdeme na večeři a podobně. Přitom 

když se potkají dva kluci v baru, nějakým způsobem tam funguje chemie, tak se prostě potkají, 

mrknou na sebe, a buď to jde, nebo ne. Mluvíme tady hlavě o sexuálním vztahu, protože 

gayové jsou hodně často sobci. Mají rádi sebe, svoje pohodlí a vědí, že na sex si vždycky 

někoho najdou. (Karel) 

 

Shrnutí: 50% dotázaných respondentů vidí seznamování u heterosexuálů jako bezpečnější  

a jednodušší, než u homosexuálů. 40% dotázaných vidí větší výhody u homosexuálů 

v bezprostřednosti a 10% nevidí žádné rozdíly. 

Kdo je víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 

Slovo promiskuita (z latinského promiscuus – promíchaný) má dvě základní definice: 
Sexuální chování ve skupině, které není omezeno žádnou sociální regulací a na které se 

nevztahuje ani pravidlo zákazu incestu. (Slovník psychologických pojmů, Jan Jandourek, 

2012) 

 

Promiskuita úzce souvisí s navazováním vztahů a seznamováním. U mužů bývá 

promiskuita obecně více tolerována, než u žen. Známá je věta, že čím větší počet žen muž 

měl, tím větší je „borec“, ale žena je naopak nechvalně odsuzována. Žijeme sice v moderní 

době, máme povoleno vystřídat několik partnerů, ale jasná hranice, kdy je počet partnerů ještě 

v normě a kdy už je naše chování promiskuitní, stanovená nikde není. 

 

Jedná se o obecné označení pro časté a nezávazné sexuální vztahy s různými partnery. 

V případě prostituce jde o sexuální činnost za odměnu. Promiskuita je v západní společnosti 

v zásadě tolerována, spíše ale u mužů, než u žen. Příčiny promiskuity mohou být psychické  

(u neurotických či zakomplexovaných jedinců) nebo sociální (příslušnost k sociálnímu  

či náboženskému hnutí, ve kterém je promiskuita výrazem osobní svobody nebo označena za 

prostředek spirituálního růstu). (Slovník psychologických pojmů, Jan Jandourek, 2012) 
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Respondenti z řad homosexuální menšiny se v 60% shodli na tom, že vzhledem  

ke stylu jejich života, si myslí, že jsou víc promiskuitní gayové a určitě by se i oni zařadili  

do této „kategorie“. Zbylá procenta dotázaných si myslí, že víc promiskuitní jsou 

heterosexuálové, jen se o tom na veřejnosti míň mluví. Zvláště ženy nevěru spíše tají, než aby 

se s ní chlubily. 

 

Určitě gayové. Ono se obecně říká, že ty chlapi jsou lovci, no a když jsou gayové, tak 

jsou samozřejmě oba dva lovci. Ty heterosexuály drží to, že ten chlap nedokáže fungovat tak, 

jako samostatnej gay. Prostě potřebuje tu ženskou, která o něj pečuje. Gayové se o sebe 

postarají sami a pak to podle toho i vypadá. (Jan) 

 

Debatovat o tom, kdo je víc promiskuitní, jestli heteráci nebo homosexuálové, to mi 

přijde hloupé, jelikož je to vážně těžké je házet do jednoho pytle a pak ukazovat kdo je horší  

a kdo lepší. Každý je jiný. Jelikož mám opravdu mnoho známých, jak heterosexuálů, tak 

homosexuálů, je to tak 50 na 50. (Jakub) 

 

Jako myslíš homo nebo hetero? Teplouši, protože jestli to ten kluk nějakou dobu tají  

a pak se přizná, tak si to pak chce prostě užít. Jako myslím tím ze začátku. Potom postupem 

toho času už to je jinačí. (Martin) 

 

Heterosexuálové. Se stejným odůvodněním jaké jsem psal o otázku výše (větší 

koncentrace heterosexuálů ve společnosti – pozn. autora). (Karel) 

 

Rozhodně heterosexuálové. (Petr) 

 

Říká se, že gayové jsou víc promiskuitní a riziková skupina. Ale jsou i výjimky, kdy 

jsou gayové, kteří čekají na toho pravého a běžně sex nemají. (Ladislav) 

 

Shrnutí: 60% homosexuálů tvrdí, že jsou víc promiskuitní oni, 40% homosexuálů si pak 

myslí, že právě heterosexuálové jsou promiskuitnější, akorát o tom míň mluví. 
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Nevěry u homosexuálů 

Ve vztazích gayů nebývá nevěra považována za „zradu“, protože mnoho gayů má 

otevřený vztah, v němž sexuální styk s jinými muži nejenže není zakázán, ale dokonce se o něm 

otevřeně diskutuje, je přijímán, ba dokonce vítán. (Psychologie mezilidských vztahů, 2012) 

 

Homosexuální muži ovšem mají jednu praktickou výhodu: v nevěře jim nebrání žádná 

žena. Takže, když jsou spolu dva muži, i když v jejich vztahu není oficiálně dovolena nevěra, 

existuje v něm instinktivní vzájemné porozumění ohledně toho, že tělesné pokušení je 

nesmírně silné. Jde zde totiž pouze o uspokojení tělesné potřeby, nikoliv o city, jakož to bývá 

u heterosexuálních párů. 

 

Máme to v DNA. (Karel) 

 

Pro homosexuálního muže je opravdu lehčí být promiskuitní, protože "kořistí" je jiný 

muž - který, na rozdíl od většiny žen (v důsledku kulturních faktorů) nebyl vychován tak,  

aby odmítal sexuální potěšení. 

 

Myslím si, že u nás máme na nevěru trochu jinačí náhled. Prostě když má ten pár 

pocit, že to nenaruší jejich vztah a celkový chod, tak proč by si každý nešel občas za někým 

jiným. Nevidím v tom problém, měl jsem to stejně, když jsem měl přítele. Homosexuálové mají 

prostě jiné hranice nevěry. U nás je víc poznat, když se jedná jen o sex. Heterosexuálové 

hodně nevěry míchají s city a tam už je trochu problém, jelikož to zasahuje do vztahu. (Radek) 

 

K nevěrám u homosexuálů dochází tak často jako u heterosexuálních párů. Už dávno 

to totiž není tak, aby homosexuálů bylo jen 4%, ale je nás víc a víc a už si mohou vybírat  

z početnější skupiny. Nejen na sex, ale i na dlouhodobý vztah. (Jakub) 

 

Tam je to spíš jak u koho. My s přítelem nevěru vůbec neuznáváme. Když už, tak 

někoho společně do trojky si vezmeme. (Martin) 
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Ty se berou jinak než u hetero. Neříkám, že jsem nevěrnej nebyl, ale jak vlastně určíš, 

co už je nevěra? Já zastávám zásadu, že nevěrou je pro mě, když už toho druhýho držíš  

za přirození. Líbání snad ani ne, ale jak už v tom jsou dotyky v intimních partiích, tak to je 

jasná nevěra. Já osobně jsem už víc jak rok věrnej a vyhovuje mi to, nevyhledávám nikoho 

jinýho. Myslím si, že nevěry jsou hodně daný dobou. Nevěry tu byly vždycky, ale ty hodnoty 

jsou teď tak pokroucený a zvrácený, že už mi to přijde moc. (Jan) 

 

Nevěra je, bohužel vím i z vlastní zkušenosti, kdy jsem byl podváděn a i já podváděl, 

celkem běžná. Ale určitě záleží na těch lidech a věku. Třeba dnes, kdy jsem vyzrálejší, tak to 

prostě tomu partnerovi řeknu, co se mi nelíbí a neběžím hned za jiným. A myslím si, ze hetero 

páry můžou bejt stejně nevěrný jako homo páry. (Jan) 

 

Shrnutí: Homosexuálové berou nevěry z 80% jako součást jejich sexuálního a partnerského 

života. Pouhých 20% nevěru zažilo a už ji nechce dál praktikovat. 
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5. Seznamování u heterosexuálů 

Seznamování u heterosexuálních mužů je značně odlišné, od seznamování 

homosexuálních mužů. Zatímco heterosexuálové dávají přednost sbližování přes společné 

poznávání se, a to hlavně v osobním kontaktu, a následně vznikající vzájemné sympatie, 

homosexuálové upřednostňují interakce na první pohled a v seznamování spíše fyzickou 

stránku. 

 

Jakmile totiž dva lidé začnou komunikovat, ať je to osobně, přes textové zprávy nebo 

prostřednictvím internetu, začnou do popředí vystupovat jejich zájmy a názory, které jsou 

jedním z faktorů pro vzájemnou přitažlivost, což uvádí Cupach a Metts, 1995: 

 

Mají-li lidé podobné názory a zájmy, komunikace mezi nimi proudí volněji. Lidé pak 

spolu ochotněji stráví víc času a mají ze setkávání dobrý pocit. Podobnost názorů z tohoto 

pohledu bývá důležitá v otázkách sexu: obyčejně navazujeme vztah s lidmi, kteří mají k sexu 

podobný postoj jako my. 

 

Podobný princip seznamování praktikuje i respondent Jakub. 

To je různé, ale když je to v kolektivu přátel, tak tě většinou někdo někomu představí  

a pak už si s tím dotyčným povídáš o obecných věcech a třeba v průběhu večera přeskočí  

i nějaká ta jiskra. (Jakub) 

 

Zvláště postoj k sexu je velmi ožehavým tématem, které nebývá mezi potenciálními 

partnery probíráno zcela otevřeně. Jednak to nedovolují pravidla slušného chování, za druhé 

hraje roli obava o to, že by se jinak sympatický protějšek nemusel setkat s našimi 

představami, urazit se, případně komunikaci ukončit. Zde bych ráda upozornila, že tento 

aspekt komunikace je u gayů zcela odlišný. Jak již bylo uvedeno, jejich komunikace se sexu 

nijak nevyhýbá, dokonce je často toto téma považováno za jedno z nejdůležitějších, a pokud 

není nalezena shoda hned na začátku interakce, dále se v ní ani nepokračuje, nebo pokračuje, 

ale na úrovni, která není sexuálně založena. 
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Kde a jak se nejčastěji seznamuješ? 

Tyto původně dvě oddělené otázky se u heterosexuálů spojily v jednu. Rozhovory 

přinesli odpovědi rozdělené na tři kategorie. Celkem 50% dotázaných respondentů se 

nejčastěji seznamuje v kolektivu přátel, kde se cítí přirozeně a může se ženou navázat 

nenucený kontakt právě o společných známých či zálibách. Společní známí jsou vhodnou 

frází na prolomení ledů v komunikaci. Varianta seznámení ve sdíleném kolektivu s sebou tedy 

nese i menší rizika trapné konverzace, oproti prvnímu kontaktu například v baru, kde člověk 

nemá o tom druhém většinou ani základní představu. Často se pak takto zvýhodnění jedinci 

vyhnou odmítnutí, protože jejich protějšky bývají otevřenější a nejsou tak nedůvěřiví. 

 

Seznamuju se pozvolna, nesměle, snažím se se slečnou najít společné téma. Většinou to 

jde díky společným známým. (Pavel) 

 

Povídáním se slečnou, která se mi líbí. Většinou to probíhá v kolektivu přátel  

a kamarádů. (Jirka II.) 

 

Nejvíc asi v kolektivu přátel a známých. Posezení v hospodě, narozeninový oslavy  

a podobně. (Jakub) 

 

Nejjednodušší seznámení je asi, když nás představí kamarádi, to je úvod skoro bez 

práce. (Michal) 

 

Dalších 40 % respondentů volí pro první seznámení bary, diskotéky a restaurace.  

V tomto bodě se shodují s homosexuálními muži. Určitou roli v tomto případě většinou hraje  

i alkohol, se kterým často odpadá ostych a přibývá kuráž i u nesmělých mužů. Hrozí zde ale 

zároveň vyšší riziko přímého odmítnutí, protože pokud je žena hezká, dostane těchto nabídek 

v průběhu večera několik a pak záleží jen na ní, jestli ji muž zaujal nebo ne. Zde moc nezabírá 

kouzlo konverzace, ale spíše sázka na vzhled. 

 

Pošlu slečně drink, povídám si s ní, prostě co situace zrovna dovolí. (Honza) 
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I tato varianta, tedy poslání pití objektu, se kterým se chci seznámit, bylo zmíněno  

u homosexuálů. Ukazuje se tedy, že v prostředí barů a restaurací, případně diskoték, jsou 

taktické varianty obou skupin dosti podobné. 

 

Navážu se slečnou nezávazný rozhovor o tom, odkud je, co tady dělá, jak se jí tady líbí 

a takový ty strašný klišé. Když jsem zrovna při penězích a líbí se mi fakt hodně, a myslím si,  

že tam je nějaká šance, že to bude mít nějakej smysl, tak ji na něco pozvu. (Jirka I.) 

 

Existují v podstatě dvě varianty, jak navázat komunikaci. Buď přes osvědčené 

neutrální fráze, kterými zjistíme alespoň něco málo o osobě, s níž se chceme seznámit. To 

nám pak dovolí jistěji zacílit na případné společné zájmy nebo známé. Druhou variantou, 

která ale vyžaduje jistou kreativitu a značné sebevědomí, je překvapivá, netradiční, vtipná 

nebo až šokující první věta, kterou je dotyčný osloven. Tato varianta s sebou nese rizika 

nepochopení a bouřlivější reakce, ale pokud si oba porozumí už v takto iniciální části 

rozhovoru, je pravděpodobnější, že mají oba dva minimálně podobný smysl pro humor, což je 

příjemný základ pro rozvinutí dalšího rozhovoru. 

 

Nejraději na místech, kde je možný přímý kontakt, takže například v takových 

tradičních, jako jsou bary, restaurace, na diskotékách, ale třeba i tam, kde se neodhodlá 

úplně každý, na ulici, v obchodních domech, v kině nebo divadle. V naprosté většině oslovím 

první já, asi by to tak i většinou mělo být a mě to navíc baví. Ideální varianta je pro mě najít 

správnou chvíli na první oslovení, které nebude znít jako od všech ostatních, kteří třeba zvou 

na panáka nebo na kafe. (Michal) 

 

Oproti homosexuálům využívá pouhých 10 % dotázaných heterosexuálních mužů pro 

seznámení internet. 

 

Seznamuju se hlavně na internetu. Nejdříve psaní, zjišťování zájmů a v případě 

sympatií následuje schůzka. (Radim) 

 

V některých případech nové známosti ani nevyhledávají a volí spíše pasivitu  

či případný zájem projeví opačné pohlaví, první krok pak přichází od žen. 
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Já se s dívkama moc neseznamuju. Ale když už, tak je to při sportu nebo někde v baru. 

Ale do toho baru chodím hodně málo. Většinou mě ta slečna sama osloví. Teď se mi to 

aktuálně stalo na Facebooku. Nějaká slečna mě tam zvala na rande, že prý zná mojí tetu  

a strašně se jí líbím. Odpověděl jsem jí něco hrozně vtipného a už se neozvala… (Roman) 

 

Shrnutí: 50% respondentů se nejčastěji seznamuje v kolektivu přátel, 40% respondentů volí 

bary a restaurace a zbylých 10% se nejvíce seznamuje na internetu. 

 

Je teď seznamování jiné, než například před pěti lety? 

Muži obecně se méně zabývají otázkou seznamování a namlouvání mnohém, než 

ženy. Dá se říct, že zastávají názor, že to buď půjde, nebo ne a nic mezitím nemá cenu lámat 

přes koleno. U této otázky se odpovědi mužů rozdělily přesně napůl. Tedy 50% respondentů 

si myslí, že je seznamování stejné, protože lidé jsou také stále stejní. Navíc vliv mobilních 

telefonů i internetu před pěti lety už hrál také svoji roli. Facebook tak pouze nabídl další, 

dynamičtější možnost, komunikace a seznámení. 

 

Ty principy zůstávají stejný, pořád to je o komunikaci dvou lidí, jestli si sedí nebo 

rozumí. (Jirka II.) 

 

Myslím, že není. Mobilní telefony byly, nějaký seznamky taky, takže není. (Jirka I.) 

 

Je to pořád stejné, občas to jde samo, občas vůbec. (Honza) 

 

Myslím, že před 5 lety to bylo už hodně podobné. Lidé ale ještě kombinovali osobní 

seznamování s tím internetovým. Dneska už to plynule přechází do tý virtuální úrovně  

a osobní kontakt upadá. (Jakub) 

 

Druhá polovina dotázaných heterosexuálů vidí přesun v seznamování z osobního 

setkání na internet a sociální sítě proto je pro ně seznamování jiné. Podobně se vyjadřují  

i autoři v knize Jak sbalit ženu: 
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Web, ale především sociální sítě učinily standardem sebeprezentaci a sebechválu, 

která byla v našich zemích bývalými režimy považována za cosi odporného. Dnes máme  

k dispozici neomezeně velkou nástěnku, k jejímuž sledování můžeme pozvat kohokoli – 

nástěnku, na které se máme chlubit, vystavovat, můžeme na ní o sobě lhát či psát každou 

pitomost, která nás napadne. To všechno se smí – a mnozí to děláme, neb potřeba sdílení je 

lidská přirozenost. (J. Willerton, 2010) 

 

Další významnou roli hraje také emancipace žen. Ty už v dnešní době nečekají 

pokorně v koutě, až si jich někdo všimne, ale vyráží oslovovat muže jako první.  

 

Jiné asi je, bohužel se podle mě změnilo k horšímu a přestává být tak zábavné, 

zajímavé, výjimečné. Většina lidí se dnes odhodlá tak maximálně něco napsat na sociální síti, 

smskou nebo emailem a hodně odpadá takové to osobní „balení“. Osobní kontakt jednoduše 

nic nepřekoná, ale dnešní doba napomáhá pohodlnosti, a když někdy koukám kolem sebe, jaký 

jsou, hlavně chlapi, poserové, je to smutná bilance. (Michal) 

 

Určitě je, hlavně díky internetu. Spoustu konverzování se z rande přesouvá na net. Je 

to podle mě škoda. Lidi se od sebe oddalují. (Pavel) 

 

Myslím si, že třeba v tom baru je to jiný. Že ty holky se víc chovají jako kluci, jsou víc 

asertivní. Emancipace se vším všudy. (Roman) 

 

Oproti homosexuálům, heterosexuálové přiznávají větší vliv sociálních sítí na jejich 

seznamování. Lépe řečeno, ne ve smyslu prvotního kontaktu, ale spíše v udržování vzájemné 

konverzace poté, když se s dívkou seznámí. Toto se jistě projevovalo už například  

u komunikačních kanálů jako e-mail nebo sms, ale s příchodem chatovacích stránek  

a Facebooku, se tato možnost značně zjednodušila. 

 

Na druhou stranu nahrávají tyto nové komunikační technologie také tomu, že si 

snadněji vytváříme doslova lživé identity. Tedy, že na internetu se schováváme za někoho, 

kým vlastně nejsme, okouzlujeme tak smyšlenou prezentací sebe sama. To v osobní rovině 

není možné a při případném osobním kontaktu se pak tyto nepravdy ukáží. 
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Naše sociálně síťová snaživost směrem k opačnému pohlaví je ale často trapná  

a ve výsledku k ničemu. Možnost vytvoření více „identit“ patří k fenoménům, které mohou 

sloužit různým účelům. Kupodivu ale nevede k masové schizofrenii, spíše k obyčejným 

podvodům. (Jak sbalit ženu, 2010) 

 

Díky Facebooku je možné si potenciální partnerku prohlédnou na fotografiích  

a posoudit její sebeprezentaci díky odkazům, stránkám, které má v oblíbených položkách, 

sdíleným příspěvkům atd. 

 

Třeba Facebook je dobrej v tom, že tam vidím fotky tý holky, se kterou jsem se 

seznámil. Zjistím, třeba co dělá, jestli tam má nějaký fotky ze snowboardu nebo lyží, to je pro 

mě důležitý. Snažím se o ní zjistit co nejvíc věcí, ale nikdy ji sám od sebe nekontaktuju. Je to 

pro mě taková nástěnka. To je všechno. (Jirka I.) 

 

Naštěstí ne velký (vliv sociálních sítí – pozn. autora). Používám je rád, především pro 

kontakt s přáteli, které nemůžu vidět tak často, jak bych chtěl. Určitě to pro mě není nástroj 

na hledání vztahů a nepoužívám je jako Big brothera pro všechny ostatní do mého života. 

(Michal) 

 

Mají na mě velký vliv ohledně vzájemné komunikace, ale nepoužívám je jako 

prostředek k seznamování. (Jirka II.) 

 

K seznamkám se heterosexuální muži uchylují méně, než homosexuálové. Podle mého 

názoru je to tím, že u homosexuálů je nejrozšířenější seznamka IBOYS.CZ, kde jsou jasná 

pravidla, kdo hledá partnera jen na sex nebo na trvalý vztah, zatímco pro heterosexuály 

existuje obrovské množství seznamek a člověk pak ztrácí přehled o tom, jestli protějšek už 

náhodou neviděl v jiné seznamce, akorát lépe popsaný. M.Whittyová (2008) ve svém 

výzkumu zjistila, že někteří lidé se prezentují záměrným a cíleným způsobem, aby navodili 

určitý dojem. Používání seznamek ale heterosexuálové rozhodně nezatracují a nevylučují do 

budoucna jejich využití. To zcela jistě souvisí i s tím, že heterosexualita je drtivě převažující 

orientací ve společnosti, takže při pokusu o seznámení se málokdy stává, že by oslovená žena 

byla homosexuální orientace. 
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Až na jedinou výjimku (Radim) se dotázaní respondenti shodují na tom, že využívání 

seznamek a specializovaných serverů tohoto typu, je určeno buď lidem hodně zaměstnaným, 

tedy takovým, kteří nemají čas jít někam, kde by mohli poznat někoho nového, nebo těm, 

kteří mají komunikační problémy, případně byli zklamáni a hledají nové, pro ně spolehlivější 

a bezpečnější varianty seznamování. 

 

Když jsem byl mladší, tak jsem se do nich zkusil registrovat, ale spíš jen z hecu, abych 

poznal, jak to tam chodí. Spíš jsem používal právě ty sociální sítě nebo chaty, každopádně 

v pozdějším věku nebo ve chvíli, kdy se někomu nedaří najít partnera, tak jsou seznamky 

určitě dobrá věc, která může posloužit. (Michal) 

 

K seznamování využívám internet, je to daleko jednodušší a rychlejší. Především se 

jedná o stránku Badoo.com a za dobu cca 1,5 roku jsem měl 3 schůzky. Vždy jsme se sešli 

několikrát, ale po počátečním nadšení jsme se spíše stali kamarády. (Radim) 

 

Internetový seznamky jsou šance pro určitej typ lidí. Třeba pro ty, co nemají moc času, 

nebo v jejich okolí, když se zklamali, tak zkoušejí různý varianty. (Roman) 

 

Shrnutí: 50% mužů odpovědělo, že je seznamování stejné, jako před pěti lety. 50% si myslí, 

že je jiné, hlavně díky vlivu sociálních sítí. Ty naopak heterosexuálové nevyužívají k prvnímu 

kontaktu, ale spíše k následnému udržování konverzace. 

Dodržují heterosexuálové nějaká „pravidla“ na prvním rande? 

Jak už bylo zmíněno v kapitole o seznamování homosexuálů, je seznamování 

heterosexuálů často zatíženo nepsanými pravidly nebo rituály, konkrétněji pak byla tato 

otázka zaměřena přímo směrem k sexu na prvním rande, který je obecně považován spíše za 

tabu (více u žen, než u mužů). Muži homosexuálové se k tomuto „pravidlu“ staví velmi 

otevřeně, nebojí se tedy navázat sexuální vztah hned na první schůzce. Na druhou stranu muži 

heterosexuálové nechávají z 90 % věcem volný průběh, ale sexu na první schůzce se vyloženě 

nebrání. Jen 10% z dotázaných respondentů si zakládá například na pravidle prvního placení 

(tedy, že na první schůzce platí muži). 
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Ne, že bych je nedodržoval, ale spíš si je nestanovuju. Ale nestává se, že bych se 

s holčinou vyspal hned na prvním rande. Ale ne, protože by to bylo pravidlo. (Jirka I.) 

 

Nic takovýho nedodržuju. To dělají spíš holky. Chlapi to podle mě nechávají náhodě. 

(Jirka II.) 

 

Ženy si často na prvních několika schůzkách na něco hrají. Že jsou krásnější, ačkoliv 

po odlíčení obličeje by je muž stěží poznal na ulici, že jsou akčnější a také například tvrdá,  

že je baví koukat na fotbal a fandit s šálou kolem krku, i když to třeba není pravda. Muži jsou 

v tomto směru upřímnější a sází na přirozenost. Často se tvrdí, že to souvisí s jejich leností se 

kvůli ženám jakkoliv měnit. 

 

Nemyslím, že je potřeba jít na rande s tím, že je něco zakázáno nebo nevhodné. Bral 

jsem to vždycky tak, že by se mělo dít to, co přirozeně vyplyne a co oba chtějí, takže když se 

chtějí jen projít a dát si maximálně pusu na tvář, je to správně. Když si tak sednou a budou se 

přitahovat, vyspí se spolu, proč to odsuzovat. Já bych to nazval pravidlem „být sám sebou  

a netlačit na pilu“. Když se tohle dodrží, nevidím důvod, proč by něco mělo být zakázané. Já 

jsem na rande nikdy nešel s tím, že si chci vybojovat sex, kdo s tím někam jde, stejně většinou 

vyhoří, protože na tu pilu tlačit začne. (Michal) 

 

Absolutně ne. Moc jsem nad tímhle zatím nepřemýšlel. Ale většinou je dobrý, že když 

se s někým seznámíš, tak bejt úplně přirozenej. Asi se mi tohle vždycky nějako vyplatilo  

a nikdy jsem si s nikým nešel povídat, abych si hrál na někoho jinýho. Sex na prvním rande mi 

nevadí. (Roman) 

 

Podle mého názoru, muži heterosexuálové přikládají seznamování obecně menší 

význam, než homosexuálové. Anebo můj výběr respondentů padnul na samé vyrovnané 

muže, kteří si nedělají hlavu z toho, když jim dívka odmítne drink nebo rande. Platnou 

variantou je možnost, že se heterosexuální muži snažili poněkud vylepšit mínění, které si  

o nich já, jako žena, udělám. 

 

Shrnutí: 90% heterosexuálů nedodržuje na prvním rande žádná pravidla a volí přirozený 

průběh. 10% ctí pravidla ve smyslu placení na prvním rande za ženu. 
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Jaké jsou největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 

Největší rozdíly vidí heterosexuální muži v menším výběru, který homosexuálové 

prokazatelně mají. Stejný názor měli i dotazovaní muži homosexuálové. Ti nemůžou přijít 

kamkoliv a oslovit člověka, který se jim líbí, protože tu je stále velmi malé procento, že 

„natrefí“ na homosexuála. 

 

U nich, jako u menšiny to podle mě bude obtížnější v tom, že jich je míň, takže asi  

i ty možnosti, kde potkat spřízněnýho člověka jsou menší. Já si můžu jít sednout do kaféčka, já 

se můžu jet projet na kole, na bruslích a mám v podstatě 96%ní šanci, že holčina, která se mi 

zalíbí, bude heterosexuální. (Jirka I.) 

 

Homosexuálové mají omezené možnosti, přece jen je jich pořád ještě o trochu méně. 

Nemůžou se seznámit jen tak někde v kavárně. (Pavel) 

 

Výhodu spatřují heterosexuálové v rychlém seznamování homosexuálů v jejich 

komunitě a téměř minimálním studu. Zároveň si myslí, že šance na odmítnutí je v této 

komunitě taky menší. 

 

Myslím si, že ti homosexuálové, že to jsou dva chlapi, tak si myslím, že to míň řeší  

a jdou na všechno rychleji a asi i na ten sex. (Jirka II.) 

 

Možná, že gayové a lesbičky nejsou svázáni žádnýma společenskýma pravidlama,  

ani konvencema, proto je ten úvodní kontakt jednodušší, ale je to jen můj odhad. (Jakub) 

 

Především to, že homosexuálové neřeší stud, strach a předsudky, jdou jednoduše  

na věc, protože vědí, co chtějí. Protože je jich míň, mají i menší šanci na odmítnutí, takže mají 

nesrovnatelně vyšší sebevědomí, než heterosexuální lovci, které je někdy až vtipné sledovat, 

jak by chtěli za někým jít, ale jednoduše mají strach. Přitom není z čeho, každý takový pokus 

je 50 na 50, buď to vyjde, nebo ne. A mít 50% šanci mi nepřijde úplně málo. (Michal) 
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Jistou roli může hrát i to, že gayové a lesbičky se seznamují s osobami téhož pohlaví, 

tedy mají jistou představu o myšlenkových pochodech dotyčného. U heterosexuálů je obecně 

přijímaná myšlenka, že myšlení mužů a žen se výrazně liší. Pak je tedy pro muže snažícího se 

seznámit obtížnější odhadnou, co si dotyčná myslí, nebo jak zareaguje. 

 

Podle mě se gayové poznají, navíc jsou to pořád chlapi, takže tak trochu asi tuší, co se 

tomu druhýmu týpkovi honí hlavou. Navíc podle mě, pokud si ten gay uvědomí, že je gay, tak 

si myslím, že druhýho gaye pozná. U lesbiček to částečně podobný, ale v něčem i podstatně 

jiný. Ty holky, teda ty lesby, mezi kterýma se ve sportu pohybuju, jsou jasnej důkaz. Spousta 

z nich je buď bisexuálních, nebo si na to jen hrajou a není to na nich vidět. V takových 

kolektivech jsou prostě mladý holky hodně tažený prostředím. (Roman) 

 

Myslím si, že muži – heterosexuálové mají v dnešní době ztížené seznamování se 

ženami hlavně díky jejich emancipaci a snahou „být moderní ženou a nebát se“. Sama jsem se 

několikrát přistihla při objednávání si jídla v restauraci, ačkoliv by to partner rád zařídil sám, 

oblékání kabátu či otevírání si dveří sama. Vytrácí se tak, a to zcela zbytečně, mužský 

„gentlemanský element“. 

 

Dneska to je i hodně těžký v tom, že když už chce bejt chlap gentleman, tak mu to ta 

holka ani neumožní. Nevím, jestli to je dobou, nebo výchovou, ale ztrácí se tady takový ty 

drobnosti jako podržení věcí při oblíkání, objednávání v restauraci a podobný věci. Ty holky 

jsou dneska na jednu stranu hrozně soběstačný a na druhou stranu si pořád stěžujou, jak jsme 

my chlapi neromantický a negalantní. (Roman) 

 

Shrnutí: 40% respondentů tvrdí, že homosexuálové mají menší výběr a možnosti 

v seznamování. 60% respondentů spatřuje výhodu v přímém jednání a minimálním studu, 

oproti seznamování u heterosexuálů. 
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Kdo je víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 

Otázka o promiskuitě byla velmi sporná. Muži nechtěli „škatulkovat“ ani jednu 

skupinu, protože ve finále jsme přeci všichni stejní, všichni máme své potřeby a soudit, kde je 

hranice promiskuity se také nedá.  

 

Muži se potřebují pářit a rozmnožovat. Britské listy píšou, že: Muž, který je vždycky 

"věrný", vlastně zrazuje své geny – a tendenci v chování, která není součástí přirozené 

selekce. Jeho optimální strategií je být dostatečně promiskuitní a využívat tak příležitostí  

k tomu, aby jeho reprodukční povinnosti částečně nesli jiní muži. Přitom nesmí být natolik 

"nevěrný", aby ho potenciální partnerky považovaly za rizikového partnera (že od nich uteče  

s jinou ženou a opustí děti).10 

 

Odpovědi na tuto otázku byly různé. 40 % respondentů uvedlo, že jsou víc 

promiskuitní homosexuálové, 40 % respondentů tvrdilo, že obě skupiny jsou stejně 

promiskuitní a 20% dotázaných přiznalo promiskuitu hlavně ve své skupině. 

 

Myslím, že všeobecně homosexuálové. Oni prostě nepotlačujou takovou tu svoji 

mužskou lovící stránku, navíc to tak má i ten druhej, kterýho balej. Asi je to pak jednodušší. 

(Jirka II.) 

 

Myslím si, že homosexuálové, souvisí to i s tou předchozí odpovědí (neřeší stud  

a strach., pozn. autora). Užívat si chtějí obě skupiny, ale ty homosexuálové si za tím dokážou 

víc jít, zkusit to. Ve finále pak mají lepší „výsledky“. (Michal) 

 

Heterosexuálové – mají větší výběr a šance. (Honza) 

 

Nedokážu posoudit, říká se, že homosexuálové, ale podle mě spíš heterosexuálové, 

akorát o tom míň mluví. (Pavel) 

 

Myslím, že promiskuita není charakteristikou určité skupiny, ale je to vždy  

o jednotlivcích. (Jakub) 

 
                                                
10 Dostupné z URL: http://blisty.cz/art/35175.html [cit. 25-6-2013] 
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Obě skupiny stejně. Jen o homosexuálech se víc mluví. (Radim) 

 

Neznám moc homosexuálů, ale podle mě to je nastejno. Jsou to stejný lidi. (Roman) 

 

Jak už jsem uvedla, promiskuitu nejde škatulkovat a zařazovat do statistik. Někdo si 

rád užívá, baví se a sex je pro něj příjemným zpestřením. Někdo má ale pouze smůlu  

na partnery a než najde toho ideálního, několik jich vystřídá a nemusí to být nutně záměr „užít 

si co nejvíc“. 

 

Shrnutí: Jak už bylo uvedeno, 40% respondentů si myslí, že jsou víc promiskuitní 

homosexuálové, 40% respondentů tvrdilo, že obě skupiny jsou stejně promiskuitní a 20% 

dotázaných přiznalo promiskuitu hlavně ve své skupině, tedy heterosexuálové. 

Nevěry u heterosexuálů 

Většina heterosexuálních vztahů v západním světě (kromě některých náboženských 

komunit) přijímá model sexuální výjimečnosti, tj. partneři ve vztahu očekávají, že intimní 

vztah probíhá pouze mezi nimi, jinak se jedná o nevěru. (Psychologie mezilidských vztahů, 

2012) 

 

Pojem nevěra se v „heterosexuálním světě“ bere mnohem více jako přestupek a něco 

špatného, než u homosexuálů. Pro muže se nevěra dělí na několik kategorií a podle toho se dá 

soudit, případně odpouštět. Zda šlo o jednorázové „ulítnutí“ na večírku pod vlivem alkoholu, 

nebo o pravidelné scházení se a lhaní stálé partnerce. Ženy tyto kategorie většinou nemají,  

a když už odpouští, tak v tom často hraje velkou roli rodina a děti. Všichni se ale shodují  

na jedné věci: Když už být nevěrný, tak ublížit co nejméně. 

 

Myslím si, že to, že řekneme o nevěře, že je to věc normální a běžná, to znamená, že se 

děje často, ještě neznamená, že je správná. Sám vím, že jsem nevěrnej byl a neodvážím se říct, 

že už nikdy nevěrnej nebudu. Sám si spíš myslím, že to něco naznačuje o tom vztahu. Je taky 

rozdíl, jestli ta nevěra je náhodná, nebo pokud se s tím člověkem vídám opakovaně  

a podvádím toho partnera. Osobně si myslím, že tomu partnerovi neubližuješ nejvíc samotnou 

nevěrou, ale tím, když dovolíš, aby se to dozvěděl. A je jedno, jestli si chceš ulevit svojí 

dušičce, nebo jsi neopatrný. (Jirka I.) 
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Myslím, že nevěra je absolutně běžná věc, jen jde o její chápání. Nemyslím si, že jako 

lidé dokážeme celý život mít sexuální styk s jedním partnerem. Proto k tomu mám pochopení, 

ovšem druhá strana to nesmí ve vztahu nijak pocítit. Potom je to špatné. (Honza) 

 

Že ji nejde škatulkovat a jednostranně odsuzovat. Každý vztah, do kterého zasáhne, je 

potřeba hodnotit individuálně. Samo o sobě není dobrá, ale kolikrát si za ni můžeme sami 

třeba tím, že si začneme myslet, že máme partnera jistého a podle toho se i chováme. 

Najednou jsme pak překvapený, že si náš partner někde uletěl nebo se pobláznil, protože mu 

někdo zase začal říkat hezký věci a dávat najevo zájem. Někdy si holt nevěru lidi zaslouží díky 

svým chybám. Někdo to v sobě může mít i dáno, že prostě potřebuje občasnou změnu. Někde 

to může i pomoct, někde to vztah zabije. Každopádně jsem zastánce názoru, že když už, tak je 

lepší nevědět. (Michal) 

 

Existují ale i muži, kteří nevěru striktně neuznávají. Vztah je přeci o dvou lidech,  

a když si každý bude nevěrný, tak bude sice hodně dětí, ale také hodně rozvodů. 

 

S nevěrou nesouhlasím a neuznávám ji. Spousta lidí argumentuje, že to je fyziologická 

potřeba. Že muži od přírody potřebují více žen. Nicméně dnes už žijeme v jiné době, a když 

jsme se dokázali adaptovat na všechny ostatní věci, tak nerozumím, proč bychom se nemohli 

přizpůsobit faktu, že vztah je pouze o dvou lidech. (Jakub) 

 

Není to správné, je to odraz něčeho nefungujícího ve vztahu. Nevěru neuznávám  

a nepraktikuju. (Pavel) 

 

Nepřípustné, nevěra ubližuje a znamená to, že si ten dotyčný neváží své partnerky. 

(Radim) 

 

Nevěra se mi nelíbí. Když už s někým začnu chodit, tak je to proto, protože s ním chci 

prostě bejt. Teď je hodně nevěr, protože lidi chtějí s někým chodit, pořád s někým chtějí 

chodit, nechtějí být sami a zabíjejí tím chozením čas, a když si někoho najdou, třeba po 

tejdnu, tak s ním hned začnou chodit a za 14 dní poznají, že to není ono, ale je třeba blbý se 

s ním hned rozejít, tak prostě nevěra. (Roman) 
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Příležitost dělá zloděje. Nemám v plánu být nevěrnej, ale jak říkám, příležitost dělá 

zloděje. Záleží na situaci. (Jirka II.) 

 

Můj názor na nevěru je z pozice ženy trochu jiný, než z mužského hlediska. Ženy jsou 

totiž nevěrné ve chvíli, kdy jsou nespokojené ve vztahu, a nevěra bývá poslední věcí, která 

může vše zvrátit. Každopádně se shoduji s názorem, že když už ublížit, tak ať o tom nikdo 

neví. 

 

Shrnutí: 60% mužů se shodlo na tom, že nevěra tu je, bude a byla, hlavní je neubližovat víc. 

40% mužů nevěru vůbec neuznává. 
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6. Dark room 

Samostatnou kapitolou v seznamování homosexuálů se staly tzv. dark roomy. Někteří 

respondenti se o nich zmínili při rozhovorech, a proto tuto kapitolu uvádím jen jako 

okrajovou možnost v seznamování homosexuálů. Nedá se říct, že by se zde daly navázat 

dlouhodobé vztahy, ale přátelské nebo sexuální rozhodně ano. 

 

Dark roomy jsou speciálně zařízené místnosti v barech či saunách, které slouží pro 

následné intimní praktiky. Jsou zde zavedená určitá pravidla, hlavně v saunách ohledně 

čistoty a dá se říct, že se tu člověk může seznámit s novými protějšky a v zápětí navázat  

i fyzický kontakt, když oba souhlasí. Fungování v těchto barech mi popsali respondenti 

Radek, Martin a Karel: 

 

Dark roomy jsou hlavně v Praze, v Pardubicích jsem o ničem podobném neslyšel. 

V Praze jsou ale i různé fetiš kluby a vlastně skoro vše, na co si vzpomeneš. Stejné je to  

i v Brně. Prostě do těhlech velkých měst se sjíždějí i cizinci, kteří sem jezdí účelově  

za konkrétními službami. Nikdy jsem tam nebyl, ale vím, že to existuje. Dark room je většinou 

někde na diskotéce pro gaye, někde stranou a buď si někoho vyhlídneš na baru a jdeš tam, 

nebo tam jdeš sám a počkáš, kdo přijde. Dá se to trochu přirovnat k takové swingers party  

u heterosexuálů. Každý si prostě najde, na co má chuť. (Radek) 

 

My jsme v dark roomu byli jen jednou na diskotéce a to spíš ze zvědavosti, ale v životě 

by mě nenapadlo tam do tý místnosti jít. Tam nahoře stojí vyhazovač a nepouští na diskotéku 

holky akorát, ty tam prostě nesmí, ale jinak tam žádný jiný pravidla nejsou. Co jsem tak 

vypozoroval, tak tam je dole bar, tam si prostě můžeš sednout a prostě si počkat, kdo se ti líbí, 

nebo si jdeš rovnou někam tam dozadu a čekáš, kdo přijde. (Martin) 

 

Pohybuji se hlavně v Praze, takže už mám své osvědčené bary a jsou rozdělené  

do několika skupin. Jsou typy barů, kam jdeš vyloženě za zábavou a můžeš to spojit 

s příjemným flirtem anebo potom jsou vyloženě bary, kam jde člověk vyloženě za sexem. Jsou 

to třeba gay sauny. Gay sauna funguje stejně jako normální sauna s tím, že pochopitelně 

v těch odpočívárnách dochází ke smilstvu. Pokud se budeme bavit o dark roomech nebo 

jiných šmajchlkabinetech, tak dřív to samozřejmě nebylo, protože to například za totality bylo 
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trestné. Nicméně něco podobného vždy v Praze fungovalo někde v bytě nebo na veřejných 

záchodcích. Bylo tím například vyhlášené hlavní nádraží v Praze, plavecký bazén v Podolí. 

Tam speciálně letní šatny byly jen o tom jednom. Nicméně se tam dá potkat spoustu 

zajímavých lidí. (Karel) 

 

Každý však nemá povahu na to, aby se seznámil s cizím člověkem a během hodiny „si 

to s ním rozdával“. Je spoustu gayů, kteří tuto zkušenost nepotřebují a nechtějí zažít. Jedná se 

tedy o čistě individuální možnost, kterou využívají jen určité typy homosexuálů, nebo ti, kteří 

jsou dostatečně odvážní a zvědaví. 

 

Když jsem byl poprvé v Praze na „gay diskotéce“ byl jsem až v šoku z toho co to 

vlastně dark room je. Každého jsem se ptal, je to vůbec legální? Já neříkám, že to odsuzuji, 

ale je to pro mě nepochopitelné, nehygienické a ponižující. Je to asi především tím, že jsem 

vychovaný v tom, že mám být ten, koho každý chce, nežli ten, kterého každý měl. Neříkám,  

že jsem typ, který má sex až po svatbě nebo, že jsem někdy neměl sex s někým, s kým jsem  

ve vztahu nebyl, ovšem to je jen výjimka. Nedokážu si prostě představit, že se jeden večer  

s někým seznámím, koupí mi na baru drink a za půlhodiny si to budeme rozdávat a ještě o pár 

metrů dál, kde vedle nás budou mít sex další a další. (Jakub) 

 

Byl jsem se tam podívat, ale jen ze zvědavosti a nezkoušel jsem to. Co jsem byl 

v jednom baru, tak to funguje tak, že jdeš do spodního patra, je tam bar a pak dlouhá chodba 

s výklenky a závěsy a tam se chodí. Já bych do toho nešel, protože bych se neuvolnil a asi 

bych se i styděl. (Jan) 

 

Shrnutí: O dark roomech jsem slyšela z vyprávění dříve, než jsem začala sbírat rozhovory 

k diplomové práci. Pro názornou ukázku doporučuji navštívit webové stránky 

http://www.saunalabyrint.cz 
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7. Kvantitativní výzkum 

Diplomová práce Seznamování párů v dnešní době: Komparace navazování vztahů  

u heterosexuálů a homosexuálů měla být původně zaměřená i na seznamování žen 

heterosexuálek a lesbiček. Proto jsem původně sestavila i 

 dotazník, který mi měl pomoci  

ve vyhodnocení výsledků z hlediska kvantitativních dat. Vzhledem k pozdějšímu 

vykrystalizování konkrétnějšího zaměření diplomového výzkumu uvádím následující data 

spíše pro zajímavost. Jedná se o doplňující informace ohledně věku respondentů, který dobře 

charakterizuje i skupinu respondentů heterosexuálů a homosexuálů mužů, kterých se výzkum 

blíže týká. Údaje o věkovém rozložení respondentů jsou zobrazeny v grafu 1. 

 
Graf 1 – Věkové rozložení skupiny respondentů zahrnutých do kvantitativního výzkumu. 

 

Druhý graf zařazuje zejména proto, že koreluje s mými závěry ohledně nejčastějších 

míst seznamování, a to jak u respondentů heterosexuálů a homosexuálů, mužů i žen. Grafické 

zobrazení jsou k dispozici v grafu 2. 

 
Graf 2 – Oblíbená místa, kde se respondenti zařazení do kvantitativního výzkumu, seznamují. 
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8. Vyhodnocení hypotéz 

Srovnání výsledků hypotéz 

 

H1: Výrazněji promiskuitnější rysy v seznamování a sexuálním chování by měly 

vyplynout z dat nasbíraných od homosexuálních respondentů. Jedním s důvodů je překonání 

„studu“ vzhledem k nutnosti přiznat se otevřeně k menšinové orientaci. Toto přiznání je 

stresujícím momentem, kdy se jedinec může potkat s odmítnutím. Homosexuální jedinci 

vykazují výrazně promiskuitnější seznamovací a vztahové rysy. 

 

Tato hypotéza se potvrdila hlavně ze strany homosexuálů, kteří si ve více než 60% 

myslí, že jejich menšina je výrazně promiskuitnější, než heterosexuální většina. Své odpovědi 

potvrzují hlavně absencí studu na prvních schůzkách, kde často dochází k pohlavnímu styku, 

což se u mužů heterosexuálů stává o poznání méně často. Heterosexuálové s touto hypotézou 

souhlasili ze 40%, dalších 40% přiznávali promiskuitní rysy oběma skupinám a pouhých 20% 

uznalo větší promiskuitu u heterosexuálů.  

 

H2: Nástup sociálních sítí výrazněji ovlivnil seznamování heterosexuálů, protože jsou 

to další možné kanály ke kontaktu. U homosexuálů tento vliv bude také, ale ne tak výrazný, 

protože na sociálních sítích se většinou sexuální orientace neuvádí. Jedná se tedy o stejnou 

situaci jako například v restauraci nebo baru, kde jsou obě skupiny pospolu, tedy není se 

100% jistotou možné označit homosexuály a heterosexuály. Vliv sociálních sítí  

na seznamování bude zřetelnější u respondentů s heterosexuální orientací. 

 

Druhá hypotéza se nepotvrdila. Muži – heterosexuálové přiznávají vliv sociálních sítí, 

ale ne ve smyslu  prvního seznámení. Sociální sítě využívají hlavně k následnému udržování 

kontaktu s protějškem. 
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9. Závěr 

V diplomové práci jsem zkoumala základní rozdíly seznamování u homosexuálních  

a heterosexuálních mužů. Výzkum byl proveden v období od prosince 2012 do dubna 2013,  

a to v okolí Pardubic a Hradce Králové. Postupně se výzkumná část přesunula i do hlavního 

města Prahy, jelikož mi respondenti sami dodávali další kontakty a v tak velké metropoli jako 

je Praha je homosexuálních jedinců značné množství. 

 

Pokud se týká základních charakteristik seznamování u homosexuálů, dají se shrnout 

do několika bodů: homosexuálové se seznamují v zásadě pouze v barech a na místech, která 

jsou jejich menšině vyhrazena, a to zvláště proto, že se necítí bezpečně, pokud mají oslovovat 

neznámé muže jinde. Druhým rysem je tedy subjektivní dojem homosexuálů, že jejich 

seznamovací teritorium je značně užší, než je u heterosexuálů. Tento fakt jasně vyplývá 

z toho, že homosexualita je výrazně menšinovou sexuální orientací. Po iniciálním kontaktu 

s potenciálním partnerem vykazují homosexuálové mnohem menší stydlivost nebo 

zdrženlivost a často na jejich prvních schůzkách dochází k pohlavnímu styku nebo jiné formě 

intimního sblížení. Dle vlastního názoru (tedy dle názoru homosexuálů na homosexuály) jsou 

muži orientovaní homosexuálně značně promiskuitnější, nezatíženi dogmaty typu „sex  

na první schůzce je tabu“. Pokud se zaměříme již na navázané vztahy a nevěru, která se 

v dnešní době dotýká velkého množství páru (rozvádí se v průměru každé druhé manželství), 

je její vnímání u homosexuálů odlišné od heterosexuální majority. Nevěra pro gaye není 

ničím tabuizovaným a zcela nepřípustným (i když se tento výrok samozřejmě nedá 

generalizovat na celou homosexuální populaci mužů), ale mají k ní větší sklony. Často si 

dokonce berou milence do společného partnerského lože. 

 

Heterosexuálové zařazení do výzkumu uvádějí, že nejčastějším místem navazování 

nových potenciálně partnerských vztahů je kolektiv přátel nebo bary a podobná zařízení. 

Využití sociálních sítí obecně u obou skupin není tak časté, jak jsem v úvodu práce 

předpokládala. U heterosexuálů je ale specificky tento druh internetové komunikace využíván 

k udržování již vzniklých vztahů, případně k získávání dalších informací o protějšku, i když 

jen minoritně. 
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Nepotvrdilo se, že by si heterosexuálové stanovovali nějaká pravidla před schůzkami, 

a to ani před prvními. Nicméně se většinou nestává, že by na první schůzce docházelo 

k větším intimnostem, případně takovou známost málokterý z respondentů považuje  

za perspektivní. Pokud měli heterosexuálové hodnotit dle svého subjektivního názoru 

seznamování homosexuálů, ukázalo se, že toto vnímají jako jednoduší z hlediska neexistence 

větších zábran nebo studu (oba aktéři jsou muži - lovci). Na druhou stranu se ale respondenti 

shodují v tom, že gayové obecně mají velmi malý výběr a nemohou si být jisti, zda jejich 

snaha nevyvolá bouřlivou reakci, pokud by náhodou oslovili heterosexuálně orientovaného 

muže. 

 

V hodnocení promiskuity se v zásadě nacházejí dva názory. Obecně nechtěli 

heterosexuální respondenti tento rys hodnotit, ale 40% z nich, pokud by měli jednu skupinu 

ohodnotit jako promiskuitnější, by zvolilo homosexuály. Stejně velký podíl respondentů, pak 

uvedlo, že se to takto nedá rozdělovat, protože bez ohledu na sexuální orientaci jsou 

heterosexuálové, stejně jako homosexuálové, stále muži a nemůže mezi nimi tedy být 

podstatný rozdíl. 

 

Zcela odlišný je ale pohled na narušení vztahu nevěrou v heterosexuálních vztazích. 

Nadpoloviční většina respondentů existenci nevěry připouští, ale dle jejich názoru by neměla 

negativně zasahovat do vztahu. Jinými slovy by se nevěra měla utajit a neměla by ublížit 

partnerovi. Zbylí respondenti byli zásadně proti nevěře. Otevřený vztah, nebo nevěru „do 

trojky“, z heterosexuálních respondentů nepřijímá nikdo. 

 

Nejzásadnější rozdíly mezi oběma skupinami, jak bylo výše popsáno, se tedy týkají 

existence nebo neexistence jakýchkoli prvotních zábran, přístup k sexuálnímu styku a větším 

intimnostem na první schůzce. V dalším průběhu vztahu jsou to pak odlišné přístupy k nevěře. 
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Příloha č.1 – Otázky pro respondenty  

 

Seznam otázek: 

Kde se nejčastěji seznamuješ? 

Jak seznamování probíhá? 

Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 

Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 

Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 

Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  

Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu? 

Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 

Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 

Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém vztahu?  

Jaký je tvůj názor na nevěru? 

Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 

Na čem tvé vztahy končí? 
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Příloha č.2 - Seznam respondentů 

 
Homosexuálové: 

Jakub – 20 let 

Jan – 30 let, zřízenec v nemocnici 

Jirka – 28 let 

Karel – 34 let, číšník 

Ladislav – 28 let, prodavač ve sportovních potřebách 

Martin – 25 let, osobní bankéř 

Petr – 27 let 

Radek – 25 let, konzultant značkové prodejny 

 

Heterosexuálové: 

Honza – 29 let, trenér fitness 

Jakub – 27 let, podnikatel 

Jirka I. – 30 let, učitel anglického jazyka 

Jirka II. – 26 let, konzultant značkové prodejny 

Michal – 29 let, manažer 

Pavel – 30 let 

Radim – 37 let, manažer 

Roman – 31 let, designer dětských hřišť  
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Příloha č.3 – Jakub (homosexuál) 
 
Jak a kde se nejčastěji seznamuješ? 
Nejčastěji se seznamuji samozřejmě přes internet, jelikož v dnešní době je velice složité 
někoho oslovit. Je blbé když oslovíš heterosexuála „čau dáš mi svoje číslo?“. Takže rozhodně 
přes internet na seznamkách přímo pro homosexuály. Je zde stoprocentní jistota, že jsem mezi 
svýma a dokonce tu občas narazím i na nějakého toho „heteráka“.  
 
Myslíš si, že je teď seznamování jiné, než například před pěti lety? 
Jestli je seznamování jiné než před pěti lety, to nemůžu posoudit, ale žádnou výraznou změnu 
nijak nepociťuji a pokud jo, tak jedině v tom, že se k homosexualitě přiznává víc a víc lidí. 
 
Existují u homosexuálů nepsaná „pravidla“ ohledně rande, jako u heterosexuálů? 
Například to, že je sex na prvním rande tabu? 
Ohledně pravidel. Když slýchám od svých kamarádů a známých, beru v potaz jen 
homosexuály, žádná skoro nemají. Celkově rande přichází o své kouzlo, tak jako to bývalo. 
Dozvídání se o tom druhým, jeho koníčky, rodina, přátelé, školy, práce atd.. v dnešní době si 
někoho proklepnete na internetu a víte o něm během pěti minut skoro všechno, na schůzce se 
už jen přesvědčíte o tom, zdali to, jakého si ho představujete, opravdu takový je. Například 
nedávno jsem se viděl po dlouhé době se známým a říká mi: „Měl jsem rande, přes internet na 
mě působil inteligentně, chytře a vypadal k světu. Ve skutečnosti to byl ale hnusnej kretén bez 
názoru. Vojel jsem ho a už sem se mu neozval.“ Takže stejný princip, jako to chodí  
i u heteráků. Kolikrát očekáváte lásku až za hory a je z toho jen sex na jednu noc.  
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní?  
Debatovat o tom, kdo je víc promiskuitní, jestli heteráci nebo homosexuálové, to mi příjde 
hloupé, jelikož je to vážně těžké je házet do jednoho pytle a pak ukazovat kdo je horší a kdo 
lepší. Každý je jiný. Jelikož mám opravdu mnoho známých, jak heterosexuálů, tak 
homosexuálů, je to tak 50 na 50. Ovšem musím říci, že jsem si všiml něčeho. Když je 
heterosexuální holka sama a najde si přítele, začne se její celý svět točit jen kolem něho, 
anebo alespoň v mém okolí to tak vnímám. Ale když začne vztah homosexuál, je stále věrný 
všem svým kamarádům a známým. 
 
Čím to je, že si homosexuálové víc tolerují nevěry? 
K nevěrám u homosexuálů dochází tak často jako u heterosexuálních párů. Už dávno to totiž 
není tak, aby homosexuálů bylo jen 4%, ale je nás víc a víc a už si mohou vybírat z početnější 
skupiny. Nejen na sex, ale i na dlouhodobý vztah.  
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Já preferuji dlouhodobé vztahy, ovšem nezáleží to jen na mě, že.  Na to, že je mi čerstvých 20, 
mám za sebou roční, dvouletý a půlroční vztah, jelikož jsem se k homosexualitě „přiznal“  
v patnácti a začal tedy žít i sexuální život, vystřídal jsem opravdu málo sexuálních partnerů  
v porovnání se svými vrstevníky. 
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 Na čem tvé vztahy končí? 
Obvykle mé vztahy končí na tom, že toho mám mnoho a partnerovi se nemohu věnovat. Tedy 
alespoň dva ze tří takhle skončily. 
 
Poslední otázka. Jaký je tvůj názor na tzv. dark room?  
Když jsem byl poprvé v Praze na „gay diskotéce“ byl jsem až v šoku z toho co to vlastně 
darkroom je. Každého jsem se ptal, je to vůbec legální? Já neříkám, že to odsuzuji, ale je to 
pro mě nepochopitelné, nehygienické a ponižující. Je to asi především tím, že jsem 
vychovaný v tom, že mám být ten, koho každý chce, než-li ten, kterého každý měl. Neříkám, 
že jsem typ, který má sex až po svatbě nebo, že jsem někdy neměl sex s někým, s kým jsem  
ve vztahu nebyl, ovšem to je jen výjimka. Nedokážu si prostě představit, že se jeden večer  
s někým seznámím, koupí mi na baru drink a za půlhodiny si to budeme rozdávat a ještě o pár 
metrů dál, kde vedle nás budou mít sex další a další. Swingersparty jsem se jednou zúčastnil, 
pouze jako divák a musím říct, že mi přišlo, že se zde na nějakou heterosexualitu nebo 
homosexualitu vůbec nehraje, byl tam každý s každým.
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Příloha č.4 – Jan (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Nejčastěji a nejraději se seznamuju, když někam jdu. Třeba do nějakýho gay klubu, tak tam, 
protože to je takový nejvíc osobní. Přes ten internet jsem měl taky pár rande, ale není to ono.  
 
Jakým způsobem se seznamuješ? 
Třeba v tom gay klubu se rozhlídnu, zmapuju terén a pak když si vyberu někoho, kdo se mi 
líbí, tak buďto si počkám, až se odpojí od tý skupiny anebo mu normálně pošlu nějakýho 
panáka nebo drink. 
 
Takže se raději seznamuješ naživo? Nebo přes internet? 
Rozhodně se seznamuju radši naživo. Je pravda, že třeba nějaký i delší vztahy jsem měl přes 
internet, ale většinou prostě i ty lidi i ty fotky jsou jiný, než v reálu a pak jsem byl akorát 
zklamanej a víckrát už internet ne.  
 
Jaké gay bary tady znáš? 
V Pardubicích jede hlavně Glamour nebo Ptačí klec. Ještě se seznamuju i přes známé.  
Že jdeme ven a tam je někdo, s kým mě seznámí. Pak jezdím i do Prahy, ale tam je to 
vyloženě na zapaření, než na seznámení.  
 
Myslíš si, že je seznamování teď jiné, než třeba před pěti lety? 
Ty lidi jsou víc odvázanější. Jednak jdou do všeho, neřeší to a pak člověk aby se bál, co si 
dotáhne domů. Je to celkově víc bezproblémovější. Myslím si, že to je celkově tou 
společností, tou dobou, jak působí na lidi a jak je to všechno hektický. A určitě taky 
výchovou. Všechno je uvolněnější, až je to možná špatně.  
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Současnýho přítele jsem poznal na seznamce IBOYS. Vlastně pak jsme si psali několik 
měsíců, než jsme se poprvé uviděli a stejně vždycky, když se s někým seznamuju, tak do toho 
jdu spíš s negativním přístupem, že to nedopadne a pak až časem to je jiný. Jinak na netu 
bývám hodně, v práci když mám čas, tak jsem připojenej víceméně neustále, ale spíš si tam 
krátím čas, než abych se seznamoval. 
 
Máte nějaká pravidla na prvním rande? Např. sex na prvním rande ne? 
Panebože hlavně sex, ať si nemyslí, že jsem frigidní. Teď se rozhodně žádná pravidla neřeší, 
takže když jsou oba volný a přístupný a nemají žádný závazky, tak proč ne? Já sám asi žádný 
konkrétní pravidla nemám. Už jsem se s klukem na prvním rande vyspal, ale určitě bych 
v sexu nedělala takový věci s někým, s kým se vidím poprvé, jako s tím, koho znám dlouho  
a jsem s ním třeba delší čas.  
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Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
Většinou u těch heterosexuálů se snaží ten kluk a dělá ze sebe bůh ví co, aby na tu holku 
udělal dojem. U nás mi přijde, že jde fakt hlavně o ten sex. Jednak ty vztahy dneska moc 
nevydrží a jednak dneska to je tak rychlý, že to neřešíme jako hetero, že se budeme měsíc 
vídat, pak se spolu teda vyspíme a zjistíme, že nám to nejde. To se u nás neřeší. 
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Určitě gayové. Ono se obecně říká, že ty chlapi jsou lovci, no a když jsou gayové, tak jsou 
samozřejmě oba dva lovci. Ty heterosexuály drží to, že ten chlap nedokáže fungovat tak, jako 
samostatnej gay. Prostě potřebuje tu ženskou, která o něj pečuje. Gayové se o sebe postarají 
sami a pak to podle toho i vypadá.  
 
Nevěry u homosexuálů? 
Ty se berou jinak než u hetero. Neříkám, že jsem nevěrnej nebyl, ale jak vlastně určíš, co už 
je nevěra? Já zastávám zásadu, že nevěrou je pro mě, když už toho druhýho držíš za přirození. 
Líbání snad ani ne, ale jak už v tom jsou dotyky v intimních partiích, tak to je jasná nevěra. Já 
osobně jsem už víc jak rok věrnej a vyhovuje mi to, nevyhledávám nikoho jinýho. Myslím si, 
že nevěry jsou hodně daný dobou. Nevěry tu byly vždycky, ale ty hodnoty jsou teď tak 
pokroucený a zvrácený, že už mi to přijde moc. 
 
Jaké vztahy preferuješ? 
Určitě si dokážu představit dlouhodobej vztah s jedním chlapem, ale zase jsem realista. 
Vztahy heterosexuálů nevydrží, natož vztahy homosexuálů. Mám sice kamarády gaye, kteří 
jsou spolu dlouho, ale mám ještě míň kamarádů, kteří jsou spolu dlouho a jsou si věrní. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
To je různý, ale asi na tom přizpůsobování. Třeba ten člověk po mě chce víc, než jsem 
schopnej mu dát anebo je to obráceně a já chci víc.  
 
Dark room v Praze. Tvůj názor, zkušenosti? 
Byl jsem se tam podívat, ale jen ze zvědavosti a nezkoušel jsem to. Co jsem byl v jednom 
baru, tak to funguje tak, že jdeš do spodního patra, je tam bar a pak dlouhá chodba s výklenky 
a závěsy a tam se chodí. Já bych do toho nešel, protože bych se neuvolnil a asi bych se  
i styděl. 
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Příloha č.5 – Jirka (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Nejčastěji internet, jde to ale těžko, takže v poslední době spíš jen na párty.  
 
Jak seznamování probíhá? 
Záleží na tom s kým. Dám hodně na první dojem, pokud se mi člověk vizuálně nelíbí, či se 
nevyjadřuje tak, jak sympatické, vzdávám to. Jsem na své okolí velmi náročný.  
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Raději naživo. Je to rychlejší, takže šetřím časem. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Nenechávám se ovlivňovat, jsem naprosto nezávislá jednotka. Facebook, tumblr, instagram 
samozřejmě mám. 
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Ne.  
 
Existují v HK nebo PCE bary či diskotéky přímo pro gaye? 
V HK podle mě nic není. V Pardubicích bývala, či ještě je Ptačí klec. Nikdy jsem tam ale 
nebyl. Bydlel jsem přes rok v Praze, takže znám spíš ty pražské.  
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Je mi 22, před pěti lety jsem měl svůj první sexuální zážitek. V 17ti a to se ženou.  Načež 
jsme spolu přes rok chodili a sex byl skvělej. 
 
Máte nějaká „pravidla“ na prvním rande jako heterosexuálové? Např. že sex na prvním 
rande je tabu? 
Já se pravidly neřídím. Naopak hned na prvním rande sex vyhledávám. Tvrdím, že sex je 
polovina vztahu. Když si člověk jde koupit auto, tak taky absolvuje zkušební jízdu. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
Heterosexuálové mají široké spektrum lovné kořisti. Téměř všude se najde někdo, kdo se mu 
líbí, či ho přitahuje. U homosexuálů je to těžší. Jejich koncentrace není tak velká.  
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? 
Heterosexuálové. Se stejným odůvodněním jaké jsem psal o otázku výše. 
 
Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu? Vyjádření v procentech? 
Rozhodně většina je nezadaných. Procentuálně 80%.  
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Nevěry u homosexuálů? 
Jsou podle mě častější. Zároveň jsou přijímány úplně stejně jako u heterosexuálních párů.  
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Moje vztahy vždycky skončili po roce a půl. Nevím, zda se to dá počítat jako dlouhodobý. 
Taky zároveň nevím, proč je ten rok a půl pro mé vztahy konečná. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Končí po roce a půl. Nevím, jestli je to čistá náhoda, či je to tak dané. Že si třeba víc 
nezasloužím. Spíš se ale přikláním k tomu, že je to čistě náhoda, že všechny vztahy takhle 
vyšly. Každý skončil jinak. Já jsem třeba velmi adaptabilní, ale neměním se. Jen se 
přizpůsobuju. Jeden skončil kvůli dálce, druhý kvůli mé nevěře. A tak dále..  
 
Dark room v Praze. Je něco takového i v HK nebo PCE? 
Určitě ne. Napadá mě myšlenka, že ho vybuduju. 
 
Swingers party. Vyhledávají tyto akce spíš homosexuálové nebo heterosexuálové? 
Nedokážu ani odhadnout. 
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Příloha č.6 – Karel (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
 V práci anebo ve volném čase někde u vody, v baru. 
 
A jak se seznamuješ? 
U nás to funguje tak, že se prostě na sebe usmějeme a dáme se do řeči. Toto samozřejmě 
nefunguje v normálních barech, kde jsou z větší části heterosexuálové, ale v barech pro 
homosexuály, takže jdu na jistotu a samozřejmě zároveň předcházím určitému zklamání 
z toho, když bych si o někom v normálním baru myslel, že to je gay a on nebyl. Oblíbená 
forma seznámení je taky posílání drinku. Ale samozřejmě jsou různé formy signálů, i když já 
jsem v tomhle spíš pasivní. 
 
Co seznamky? 
Nejznámější seznamka mezi homosexuály je asi IBOYS, ale osobně si myslím, že kdo si 
hledá někoho přes IBOYS, že to je vyloženě hledání spíš jako sexuálního partnera, než 
někoho, s kým by se dal budovat nějaký vztah. Další seznamka má název Gaydar, nicméně já 
tyto služby nevyužívám a tím pádem s nimi nemám žádnou zkušenost. Nepoužívám ani 
sociální sítě, protože si myslím, že tyto věci od sebe lidi akorát zbytečně oddalují. V tomhle 
jsem prostě trošku staromódní.  
 
Zmiňoval jsi bary pro gaye? Které to jsou? 
Bary tady v Pardubicích a Hradci Králové už moc neznám, protože se pohybuji hlavně 
v Praze. Mám tam své osvědčené a jsou rozdělené do několika skupin. Jsou typy barů, kam 
jdeš vyloženě za zábavou a můžeš to spojit s příjemným flirtem anebo potom jsou vyloženě 
bary, kam jde člověk vyloženě za sexem. Jsou to třeba gay sauny. Gay sauna funguje stejně 
jako normální sauna s tím, že pochopitelně v těch odpočívárnách dochází ke smilstvu.  
Ve Východních Čechách o ničem takovém nevím, slyšel jsem pouze o novém baru 
v Pardubicích, který se jmenuje Premiéra. Měl by být někde na Perštýnském náměstí a tam to 
prý docela frčí. Ale tomuhle já říkám problém maloměsta. Protože tato komunita, ačkoliv je 
značná, tak se ti lidé mezi sebou dost rychle okoukají, každý se s každým vyspí a podruhé už 
je to pro ně nezajímavé.  Proto máme v DNA to, že jsme promiskuitní. 
 
Zmínil jsi promiskuitu. Myslíš si, že je u homosexuálů větší promiskuita, než  
u heterosexuálů? 
Ne, já si nemyslím, že heterosexuálové jsou míň promiskuitní, než homosexuálové, jen se to  
o nich prostě tolik neříká. Většina heterosexuálů v mém věku má totiž nějakou partnerku, 
kdežto ta minoritní menšina ne a navíc se o tom nebojí mluvit. Přijde mi to hodně podobné, 
jako když lidé označují rizikovou skupinu s nemocí AIDS. Podle posledních průzkumů se 
totiž dokázalo, že heterosexuálové jsou mnohem častěji přenašeči této nemoci, než 
homosexuálové, protože ti si dávají větší pozor a důraz na ochranu.  
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Myslíš si, že je teď seznamování jiné, než například před pěti lety? 
Stoprocentně ano, ale je to způsobeno právě již zmiňovanými seznamkami a taky nástupem 
sociálních sítí. Ona to ale není pouze otázka nějakého seznamování, je to vůbec otázka 
nějakého kontaktu. Dříve si všichni zavolali, sešli se někde na drink, na kafe, v parku a platilo 
to. Od té doby, co jsou mobily a samozřejmě k dispozici sociální sítě, jako jsou Twittery, 
Facebooky a podobně, tak všichni sedí doma ve svém pohodlí na gauči a dneska už nikdo 
nevezme do ruky papír a pero a nenapíše něco osobního. Dneska si dá každý rande přes 
Whatsapp, Facebook nebo gay sítě, které jsme už taky zmiňovali. Když vezmeme jako příklad 
IBOYS, tak si jeden druhého prohlédne přes fotky, které tam jsou k dispozici. Hned  
ze začátku tam je takové zpovídání, kdo má co rád, jestli má tetování, vlastní bydlení a ty se 
už z první třetiny vlastně připravíš o to, toho člověka nějak sám poznat a říct si informace na 
tom prvním rande, což si myslím, že dřív docela fungovalo. Dneska, pokud nejdeš vyloženě 
do baru, určeného pro menšiny, tak tě osloví málokdo. Dřív si myslím, že bylo úplně běžný, 
že ti někdo poslal panáka, a nebál se tě pozvat na kafe. Dneska se to téměř vytratilo.  
 
Existují u homosexuálů nepsaná „pravidla“ ohledně rande, jako u heterosexuálů? 
Například to, že je sex na prvním rande tabu? 
Já si myslím, že co člověk, to originál. Každý to má určitě po svém, nicméně já si myslím,  
že sex na prvním rande je docela důležitý, protože potom poznáš, jestli máš čas ztrácet čas. 
Vím, že to zní hrozně, ale je to tak.  
 
Jaké vidíš největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
No to je právě možná i v tom sexu na prvním rande. Myslím si, že heterosexuálové ještě 
kolem toho právě dělají takové ty rituály, jakože půjdeme na večeři a podobně. Přitom když 
se potkají dva kluci v baru, nějakým způsobem tam funguje chemie, tak se prostě potkají, 
mrknou na sebe, a buď to jde, nebo ne. Mluvíme tady hlavě o sexuálním vztahu, protože 
gayové jsou hodně často sobci. Mají rádi sebe, svoje pohodlí a vědí, že na sex si vždycky 
někoho najdou.  
 
V jakém vztahu jsou teď lidé v tvém okolí, myslím hlavně gaye? Jsou převážně zadaní, 
nebo bez partnera?  
Já to nemám rozdělené na přátele homosexuální a heterosexuální, ale co se týče mých přátel 
homosexuálů, tak jsou určitě lidi, kteří spolu jsou ve svazku, jsou i sezdaní, díky našim 
zákonům a samozřejmě jsou sezdaní i proto, že je spolu spojuje několikaletý vztah a třeba  
i majetek. To se ale nevylučuje s tím, že si jsou navzájem nevěrní. U sezdaných 
homosexuálních párů to ale většinou funguje tak, že si berou někoho do trojky, že mají 
společného milence a podobně. Anebo mají takovou nepsanou úmluvu, „dělej si co chceš,  
ale nic domů nepřitáhni a nepotřebuju to vědět“. 
 
Čím to je, že si homosexuálové víc tolerují nevěry? 
Máme to v DNA. 
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Máš dlouholetý vztah, zároveň i milence. Na čem tvé milenecké vztahy nejčastěji 
končily? 
Skončilo to na tom, že vždycky, když jsem začínal mít pocit, že začínám být zamilovaný, 
udělal jsem si pomyslné dva sloupce – pro a proti. Vždycky mi samozřejmě vyšlo víc pro to, 
zůstat s mým stávajícím partnerem, než se uchýlit k nějakému novému životu s někým jiným. 
Je to pro mě samozřejmě výhoda toho zvyku, co od toho člověka můžu očekávat a pořád pro 
mě vytváří nějaké zázemí, bezpečí a rozhodně ještě nejsem asi v tom stádiu, být bez toho 
člověka.  
 
Říká se mezi homosexuály něco o heterosexuálech? 
Ne, my vás litujeme. Vy totiž jdete na diskotéku a pochopitelně si tam můžete někoho sbalit, 
ale pokaždé se to nepovede. My jdeme do určitého zařízení a víme, že se uspokojíme. Není to 
třeba s prvním, který se ti líbí, ale přijde druhý, třetí.. to vy nemáte, anebo za to platíte. 
 
Poslední otázka. Jaký je tvůj názor na tzv. dark room? Je to moderní záležitost dnešní 
doby, nebo tady vždy něco podobného bylo, jen se o tom nemluvilo? 
Pokud se budeme bavit o dark roomech nebo jiných šmajchlkabinetech, tak dřív to 
samozřejmě nebylo, protože to například za totality bylo trestné. Nicméně něco podobného 
vždy v Praze fungovalo někde v bytě nebo na veřejných záchodcích. Bylo tím například 
vyhlášené hlavní nádraží v Praze, plavecký bazén v Podolí. Tam speciálně letní šatny byly jen 
o tom jednom. Nicméně se tam dá potkat spoustu zajímavých lidí. Nemyslím si, že by tyto 
místa a místnosti měly třeba časem odeznít. Pokud ano, tak to spíš bude dnešní dobou. Kluci 
sice už mnohem víc ví o nemocech a rizikách a samozřejmě, i když ta promiskuita pořád je, 
tak fungují speciální akce, a speciální festivaly, kde se potom všechno zvrhne v nějaké 
zvěrstvo, nebo jsou speciální kluby, kde se dělají „naked party“  nebo „fetiš party“ a podobně. 
Je to ale vždy pro určitou skupinu lidí z té minority. Oni všichni nejsou stejní, pochopitelně.  
Ten, kdo to bude chtít dělat, tak si k tomu vždycky najde nějaký důvod, čas nebo prostor.
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Příloha č.7 – Ladislav (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Dřív jsem mel účet na gay stránkách IBOYS.cz, tak tam, ale dnes nemám profil nikde, a zatím 
se ani seznamovat nechci.  
 
Jak se seznamuješ? 
Jak? No, záleží jak kdy. Někdy je to takový klidnější a někdy do toho jdu z divoka. Někdy 
oslovením, někdy stačí řeč těla a obličeje. Prostě flirtováním. 
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Samozřejmě bych se radši seznamoval naživo, ale gay kluby mě moc neberou a zkoušet 
flirtovat s někým, kdo se mi líbí na ulici, tak to akorát dostanu přes držku, takže zbývá 
internet. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Stejně, jako u předešlý otázky. Ovlivňujou mě v tom, že když se chci seznámit, prostě jdu na 
cílený skupiny a nemusím se bát, že dostanu na budku. 
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Od tý doby, co „randím“ tak jsem byl na spoustě seznamkách. Některý jsem používal míň, 
některý často. 
 
Existují v HK nebo PCE bary či diskotéky přímo pro gaye? 
Myslím, že v PCE byl nějakej bar pro gaye Ptačí klec. Nikdy jsem tam nebyl. O HK nevím. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
No, když to vemeš z mýho pohledu, tak jo, protože jsem mentálně někde jinde, než před pěti 
lety. A pokud to vemeš z pohledu dnešní doby, tak si myslím, že je to stejný. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Bohužel dřív to bylo tak, ze mě to prostě přestalo bavit, tak jsem to nechal bejt a hledal jsem 
jinej. Nebo to i kolikrát skončili oni se mnou, hlavně kvůli mojí žárlivosti. 
Máte nějaká „pravidla“ na prvním rande jako heterosexuálové? Např. že sex na prvním 
rande je tabu? 
No, hele, ve svých divokých letech jsem měl většinou sex hned na prvním rande. I záleží  
na tom, jestli se to bere jako rande nebo jestli se ti dva domluvili jen na sex. Nebo se i stává, 
že se jedna o rande, oba kluci se sobě navzájem vizuálně líbí, ale nesednou si mentálně. Tak si 
třeba spolu aspoň užijou. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
Určitě v tom, ze heteraci se můžou bezpečně seznámit na veřejnosti.   
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Kdo je podle tebe víc promiskuitní? 
Říká se, že gayové jsou víc promiskuitní a riziková skupina. Ale jsou i vyjímky, kdy jsou 
gayové, kteří čekají na toho pravého a běžně sex nemají. 
 
Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu? Vyjádření v procentech? 
Mám dva dobrý kamarády gaye. Jeden z nich je ve vztahu už skoro tři roky. Druhý je sám  
a vyhovuje mu to. Pokud mluvíme o hetero kamarádech, tak většina z nich je v dlouhodobém 
vztahu. Procenta po mně, prosím, nechtěj. 
 
Nevěry u homosexuálů? 
Nevěra je, bohužel vím i z vlastní zkušenosti, kdy jsem byl podváděn a i já podváděl, celkem 
běžná. Ale určitě záleží na těch lidech a věku. Třeba dnes, kdy jsem vyzrálejší, tak to prostě 
tomu partnerovi řeknu, co se mi nelíbí a neběžím hned za jiným. A myslím si, ze hetero páry 
můžou bejt stejně nevěrný jako homo páry. 
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Bohužel těžko říct v mým případě. Dřív jsem mel vztahy jen na maximálně tři měsíce. Dnes 
jsem po skoro dvouletým vztahu, který sice skončil, ale už vím, že určitě chci někoho na celý 
život. 
 
Dark room v Praze. Je něco takového i v HK nebo PCE? 
Do něčeho, jako je Darkroom bych v životě nešel. Nemám tušení, jestli je něco takového 
v HK nebo v PCE a ani mě to nezajímá.
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Příloha č.8 – Martin (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Hlavně přes internet.  
 
A jak se seznamuješ? 
Můj přítel si mě našel na internetu, takže jsem spíš pasivní a nechávám se oslovit. On si 
vyhlídnul mě, zkontaktoval mě, pak jsme si psali a pak se sešli. Než jsem ho poznal, tak jsem 
bydlel v Pardubicích a tam dřív nějaký možnosti nebyly, navíc jsem byl hodně mladej, tak 
jsem ani nevěděl, kde a jak začít. Tady v Praze to je o něčem jiným. Jsou tady spíš podniky, 
kam si můžeš v pohodě zajít a seznámit se. Chodím ale se svým partnerem, takže když už se 
seznamujeme, tak oba a jako pár.  
 
Zmínil si seznamky? 
Používal jsem výhradně IBOYS.CZ.  
 
Myslíš si, že je teď seznamování jiné, než například před pěti lety? 
Nevím, já to asi nemůžu moc posoudit, protože jsem se předtím seznámil asi jen třikrát 
s někým a potom už jsem potkal svýho přítele. Podle mě má velkej vliv Facebook, protože 
když už se s někým seznámíš v baru nebo i v práci, tak vlastně podle jména si tě ten dotyčnej 
na tom Facebooku najde.  
 
Existují u homosexuálů nepsaná „pravidla“ ohledně rande, jako u heterosexuálů? 
Například to, že je sex na prvním rande tabu? 
Jakože sex na prvním rande je tabu?? Tak to asi ne. Unás sex na prvním rande rozhodně není 
tabu.  
 
Jaké vidíš největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
Tak asi v tý jednoduchosti. Tak jako ty se můžeš seznámit kdekoliv, ale když třeba teďka tady 
sedíme, tak, kdyby se mi tady někdo líbil, tak za ním asi nepůjdu, že jo? Jakože heterosexuál 
se může seznámit kdykoliv, zatímco gayové hlavně přes ten internet nebo v určitejch těch 
barech.  
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní?  
Jako myslíš homo nebo hetero? Teplouši, protože jestli to ten kluk nějakou dobu tají a pak se 
přizná, tak si to pak chce prostě užít. Jako myslím tím ze začátku. Potom postupem toho času 
už to je jinačí.  
 
V jakém vztahu jsou teď lidé v tvém okolí, myslím hlavně gaye? Jsou převážně zadaní, 
nebo bez partnera?  
Já mám spíš víc hetero kámošů a tam to je půl na půl. 
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Čím to je, že si homosexuálové víc tolerují nevěry? 
Tam je to spíš jak u koho. My s přítelem nevěru vůbec neuznáváme. Když už, tak někoho 
společně do trojky si vezmeme. 
 
Říká se mezi homosexuály něco o heterosexuálech? 
Myslím si, že ne, ale asi záleží na tom, s kým se stýkáš. Takže mě nic nenapadá.  
 
Poslední otázka. Jaký je tvůj názor na tzv. dark room? Jsou tam nějaká pravidla? 
My jsme v dark roomu byli jen jednou na diskotéce a to spíš ze zvědavosti, ale v životě by mě 
nenapadlo tam do tý místnosti jít. Tam nahoře stojí vyhazovač a nepouští na diskotéku holky 
akorát, ty tam prostě nesmí, ale jinak tam žádný jiný pravidla nejsou. Co jsem tak 
vypozoroval, tak tam je dole bar, tam si prostě můžeš sednout a prostě si počkat, kdo se ti líbí, 
nebo si jdeš rovnou někam tam dozadu a čekáš, kdo přijde.
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Příloha č.9 – Petr (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Dá se říct, že všude, jde-li jen o přátelství. Pokud se zaměřím na něco víc, tak je v dnešní 
době nejsnazší v mém případě asi internet. 

Jak seznamování probíhá? 
Většinou jde o takový ironický rozhovor nebo milé ponocování s osobou, se kterou si rádi 
píšete. Další den už máte jasno, že nic není jen tak. 

Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Samozřejmě, že na živo. Asi je teda jasnější zklamání, než přes psaní, ale máte jistotu a jasné, 
jestli pokračovat. 

Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Negativní i pozitivní. Jak na co. Většinou spíš pozitivní, dávám si pozor, kam chodím a co 
píšu. 

Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Moc ne. Mám založené IBOYS, nebo jsem měl jeden čas i Nakluky či Badoo, ale to už je 
pasé. IBOYS mám jen tak na truc, aby se neřeklo. 

Existují v HK nebo PCE bary či diskotéky přímo pro gaye? 
V Pardubicích ano. Hradec bohužel ne.  

Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Ani ne, řekl bych. Kdyby ses ptala, než před 50 lety, tak to bych asi reagoval jinak. Lidé jdou 
neustále za sexem, nebo vztahem. 

Máte nějaká „pravidla“ na prvním rande jako heterosexuálové? Např. že sex na prvním 
rande je tabu? 
Nikdy člověk neví, co ho potká a pokud máte pocit, že to není chyba, nevidím v tom problém. 
Romantika je už nuda. 

Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
Homosexuálové rychleji přilnou ke člověku, protože nemají zase tolik možností, přijde mi. 
Heterosexuálové jdou na to zase asi rychleji, a pak toho litují. 

Kdo je podle tebe víc promiskuitní? 
Rozhodně heterosexuálové. 

Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu? Vyjádření v procentech? 
V procentech tak 90 ku 10, že volní. Je krize, všichni se rozchází. Nebo alespoň já to tak 
pociťuji. 

Nevěry u homosexuálů? 
Existují, sám jsem byl podveden. 
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Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Jedině dlouhodobé nebudu nikomu dělat rohožku. Nejdu do ničeho s nikým jen tak. 

Na čem tvé vztahy končí? 
Zatím byl jeden a skončil na nevěře z jeho strany. Nicméně to bylo složitější. 

Dark room v Praze. Je něco takového i v HK nebo PCE? 
Není a snad ani nebude, je to hnus.  

Swingers party. Vyhledávají tyto akce spíš homosexuálové nebo heterosexuálové? 
Řekl bych, že homosexuálové. Neodsuzuji to, ale také neprovozuji. 
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Příloha č.10 – Radek (homosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Nejčastěji se seznamuji na internetových seznamkách anebo v klubech. 
 
A jak se seznamuješ? 
Když se jdeme bavit s přáteli, tak v průběhu té párty nemám problém se seznamováním, ať už 
se jedná o gay klub, nebo hetero klub.  
 
Zmiňoval jsi seznamky? 
Asi nejznámější je IBOYS.CZ. Je to československá internetová seznamka, ale chodí na ni  
i spoustu cizinců, například Angličanů. Je to seznamka pro gaye i lesby a každý si tam zařídí 
svůj profil. Tam má každý přímo uvedeno, co konkrétně hledá. Jestli třeba vztah, nebo čistě 
jen sex. Takže ty si tam můžeš najít kohokoliv přímo na konkrétní věc. Samozřejmě 
seznamky pro heterosexuály fungují stejně, jen jsou víc rozdělené, takže když hledáš 
vyloženě sexuální seznamky, tak musíš víc pátrat. Na IBOYS.CZ je to všechno dohromady. 
Seznámil jsem se takhle minimálně s dvaceti kluky, ale samozřejmě neříkám, že jsem se 
všema spal. Musím ale říct, že víc preferuji osobní seznámení, než přes internet.  
 
Bary pro gaye? Jaké to jsou například v Pardubicích? 
Jsou to většinou bary, kde obsluhují nebo pracují gayové. Dá se říct, že je to i Potrefená Husa 
v Grandu, dřív hodně frčela diskotéka Klec, potom bar Balerína, ale ta už nefunguje a asi 
nejznámější je kavárna Art Café. Jednou to frčelo i v Bajer Café, jednou dokonce u Vatikána. 
Ta místa se různě mění. Myslím si, že to hodně dělá ta obsluha. Já se ale zásadně 
v Pardubicích neseznamuju a tím pádem ani nevyhledávám tyto bary. Pardubice jsou prostě 
malé město a naší menšině se tu moc nevyplatí seznamovat. Raději jedu s kamarádkou  
do Prahy, tam se vypravíme po barech a dáme si třeba soutěž, kdo koho dřív sbalí. Většinou 
vyhrávám já.  
 
Myslíš si, že je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety? 
Myslím si, že na seznamování mají teď hodně vliv sociální sítě, takže ano, seznamování je 
jiné. Já tohle internetové seznamování ale neberu. Jsem toho názoru, že mám raději osobní 
seznamování a kontakt, kdy tam dojde víc k poznání, než když si projedeš jeho profil na 
internetu. Tam si každý dá ty nejlepší fotky, a když to pak vidíš v reálu, tak máš chuť 
zdrhnout. Na jednu stranu je vliv internetu dobrý, na druhou špatný. Někdo není tak průbojný, 
a proto se raději seznamuje přes internet.  
 
Existují u homosexuálů nepsaná „pravidla“ ohledně rande, jako u heterosexuálů? 
Například to, že je sex na prvním rande tabu? 
U nás asi žádná takováhle pravidla nejsou. Prostě když se mi ten člověk líbil a chtěl jsem se 
s ním vyspat, tak jsem se s ním ještě ten večer vyspal. Proto pak asi i máme víc sexuálních 
zkušeností, než heterosexuálové, u kterých to většinou ztroskotá na čtvrtém nebo pátém 
rande, kdy se už každý začne chovat normálně a přirozeně. Tím může toho druhého člověka 
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odradit, protože vlastně shodí nějakou masku. Kdežto my rovnou přejdeme na sex, na nic si 
nehrajeme, a když na pátém rande zjistíš, že to za nic nestojí a nemáš si s tím člověkem co 
říct, tak sis aspoň dobře užil.  
 
Jaké vidíš největší rozdíly v seznamování u homosexuálů a heterosexuálů? 
Myslím si, že u nás je seznamování mnohem volnější. Je to dáno i tím sexem na prvním 
rande. Takže největší rozdíl vidím v tom, že nemáme takové zábrany, jako heterosexuálové. 
 
V jakém vztahu jsou teď lidé v tvém okolí, myslím hlavně gaye? Jsou převážně zadaní, 
nebo bez partnera?  
Je to tak padesát na padesát. Zadaní versus volní.  
 
Čím to je, že si homosexuálové víc tolerují nevěry? 
Myslím si, že u nás máme na nevěru trochu jinačí náhled. Prostě když má ten pár pocit, že to 
nenaruší jejich vztah a celkový chod, tak proč by si každý nešel občas za někým jiným. 
Nevidím v tom problém, měl jsem to stejně, když jsem měl přítele. Homosexuálové mají 
prostě jiné hranice nevěry. U nás je víc poznat, když se jedná jen o sex. Heterosexuálové 
hodně nevěry míchají s city a tam už je trochu problém, jelikož to zasahuje do vztahu. 
 
Jsi nezadaný. Jak to vidíš do budoucna? Hledáš už dlouholetý vztah? 
Když by přišel ten pravý, tak se tomu rozhodně nebráním. Nicméně tam stejně dříve či 
později bude hrát roli ten sex s někým třetím. Záleží na tom, jestli se opravdu zamiluju. Ale 
kolik heterosexuálních manželství dneska vlastně vydrží bez nevěry nebo rozvodu? Sám jsem 
měl pětiletý vztah, ale to mi bylo 16 let a jemu 32let. Skončilo to na tom, že se z přítele stal 
alkoholik, tak jsem odešel. Teď mi je 26 a zatím si chci užívat.  
 
Říká se mezi homosexuály něco o heterosexuálech? 
Myslím, že ne. 
 
Poslední otázka. Jaký je tvůj názor na tzv. dark room? 
Dark roomy jsou hlavně v Praze, v Pardubicích jsem o ničem podobném neslyšel. V Praze 
jsou ale i různé fetiš kluby a vlastně skoro vše, na co si vzpomeneš. Stejné je to i v Brně. 
Prostě do těhlech velkých měst se sjíždějí i cizinci, kteří sem jezdí účelově za konkrétními 
službami. Nikdy jsem tam nebyl, ale vím, že to existuje. Dark room je většinou někde na 
diskotéce pro gaye, někde stranou a buď si někoho vyhlídneš na baru a jdeš tam, nebo tam 
jdeš sám a počkáš, kdo přijde. Dá se to trochu přirovnat k takové swingers party  
u heterosexuálů. Každý si prostě najde, na co má chuť.
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Příloha č.11 – Honza (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Na párty. 
 
Jak seznamování probíhá? 
Pošlu slečně drink, povídám si s ní, prostě co situace zrovna dovolí. 
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet?  
Preferuji seznamování naživo. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Žádný nepoužívám je a nejsem jejich zastánce. 
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Nemám. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Je to pořád stejné občas to jde samo občas vůbec. 
 
Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu? 
Pokud chci holku na vážný vztah a nedá mi hned na prvním rande je to dobře, ale není to 
stigma. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 
Netuším, nemám porovnání. 
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Heterosexuálové – mají větší výběr a šance. 
 
Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu? 
Většina je ve vážném vztahu. 
Jaký je tvůj názor na nevěru? 
Myslím, že nevěra je absolutně běžná věc jen jde o její chápání. Nemyslím si, že jako lidé 
dokážeme celý život mít sexuální styk s jedním partnerem. Proto k tomu mám pochopení, 
ovšem druhá strana to nesmí ve vztahu nijak pocítit. Potom je to špatné. 
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…)  
Dlouhodobé. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Chci to velice často. 
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Příloha č.12 – Jakub (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ?   
Nejvíc asi v kolektivu přátel a známých. Posezení v hospodě, narozeninový oslavy a podobně. 
 
Jak?  
To je různé, ale když je to v kolektivu přátel, tak tě většinou někdo někomu představí a pak  
už si s tím dotyčným povídáš o obecných věcech a třeba v průběhu večera přeskočí i nějaká ta 
jiskra.  
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet?  
Dávám přednost seznamování naživo. V dnešní době už je spíš pro odvážnější. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě?   
Velmi negativní ve smyslu sociální interakce a velmi pozitivní ve smyslu získávání informací.  
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost?  
Seznamky jsem nikdy nevyzkoušel a nevím, jestli bych s tím teď chtěl začínat. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Myslím, že před 5 lety to bylo už hodně podobné. Lidé ale ještě kombinovali osobní 
seznamování s tím internetovým. Dneska už to plynule přechází do tý virtuální úrovně  
a osobní kontakt upadá. 
 
Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu?  
Nechávám věci plynout. Samozřejmostí je ale dodržování nějakých těch společenských zásad 
mezi mužským a ženský pohlavím jako je třeba placení. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů?  
Těžká otázka, nikdy jsem se v téhle komunitě nepohyboval ani nemám homosexuální přátele. 
Opravdu to nedokážu odhadnout. Možná, že gayové a lesbičky nejsou svázáni žádnýma 
společenskýma pravidlama, ani konvencema, proto je ten úvodní kontakt jednodušší, ale je to 
jen můj odhad. 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové?  
Myslím, že promiskuita není charakteristikou určité skupiny, ale je to vždy o jednotlivcích. 
 
Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu?  
Řekl bych, že mé okolí to má tak půl na půl. 
 
Jaký je tvůj názor na nevěru?  
S nevěrou nesouhlasím a neuznávám ji. Spousta lidí argumentuje, že to je fyziologická 
potřeba. Že muži od přírody potřebují více žen. Nicméně dnes už žijeme v jiné době, a když 
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jsme se dokázali adaptovat na všechny ostatní věci, tak nerozumím, proč bychom se nemohli 
přizpůsobit faktu, že vztah je pouze o dvou lidech. 
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…)  
Preferuji určitě dlouhodobé. Nevyhledávám vztahy, o kterých vím, že jsou jen pár dnů nebo 
týdnů.  
 
Na čem tvé vztahy končí?  
To je různé, ale většinou ve finále bývá v odlišných názorech a prioritách. 
 
Swingers party. Vyhledávají tyto akce spíš heterosexuálové nebo homosexuálové?  
Myslím si, že to je spíše zas o jednotlivých lidech než o skupinách. Předpokládal bych,  
že větší sklony by k tomu mohli mít spíše heterosexuálové, jelikož homosexualita je sama  
o sobě „vybočující“
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Příloha č.13 – Jirka I. (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Venku. 
 
Jak seznamování probíhá? 
Povídáním se slečnou, která se mi líbí. Většinou to probíhá v kolektivu přátel a kamarádů. 
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Určitě naživo. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Mají na mě velký vliv ohledně vzájemné komunikace, ale nepoužívám je jako prostředek 
k seznamování. 
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Používal jsem je tak čtyři roky zpátky a seznámil jsem se s jednou holčinou, ale po krátkým 
randění jsme si řekli, že to nemá cenu a nebyli jsme spolu. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Ty principy zůstávají stejný, pořád to je o komunikaci dvou lidí, jestli si sedí nebo rozumí. 
 
Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu? 
Ne, že bych je nedodržoval, ale spíš si je nestanovuju. Ale nestává se, že bych se s holčinou 
vyspal hned na prvním rande. Ale ne, protože by to bylo pravidlo. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 
U nich, jako u menšiny to podle mě bude obtížnější v tom, že jich je míň, takže asi i ty 
možnosti, kde potkat spřízněnýho člověka jsou menší. Já si můžu jít sednout do kaféčka, já se 
můžu jet projet na kole, na brusle a mám v podstatě 96%ní šanci, že holčina, která se mi 
zalíbí, bude heterosexuální. 
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Tak to netuším. Pokud bych to bral podle mého spolubydlícího gaye, tak asi i oni. Ale nejde 
to takhle říct, kdo je víc. 
 
Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu? 
Půl na půl. 
 
Jaký je tvůj názor na nevěru? 
Myslím si, že to, že řekneme o nevěře, že je to věc normální a běžná, to znamená, že se děje 
často, ještě neznamená, že je správná. Sám vím, že jsem nevěrnej byl a neodvážím se říct,  
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že už nikdy nevěrnej nebudu. Sám si spíš myslím, že to něco naznačuje o tom vztahu. Je taky 
rozdíl, jestli ta nevěra je náhodná, nebo pokud se s tím člověkem vídám opakovaně  
a podvádím toho partnera. Osobně si myslím, že tomu partnerovi neubližuješ nejvíc samotnou 
nevěrou, ale tím, když dovolíš, aby se to dozvěděl. A je jedno, jestli si chceš ulevit svojí 
dušičce, nebo jsi neopatrný. 
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Heterosexuální a teď už určitě dlouhodobé. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Mnohokrát na mé vlastní pýše, kdy jsem nebyl schopný se přes něco přenést.
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Příloha č.14 – Jirka II. (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
V barech, na akcích. 
 
Jak seznamování probíhá? 
Navážu se slečnou nezávazný rozhovor o tom, odkud je, co tady dělá, jak se jí tady líbí  
a takový ty strašný klišé. Když jsem zrovna při penězích a líbí se mi fakt hodně, a myslím si, 
že tam je nějaká šance, že to bude mít nějakej smysl, tak ji na něco pozvu. 
 
Seznamuješ se raději naživo nebo přes internet. 
Naživo, internet nikdy k seznamování nepoužívám. V životě jsem nebyl na x-chatu, nebo 
něčem podobným.  
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Třeba Facebook je dobrej v tom, že tam vidím fotky tý holky, se kterou jsem se seznámil. 
Zjistím, třeba co dělá, jestli tam má nějaký fotky ze snowboardu nebo lyží, to je pro mě 
důležitý. Snažím se o ní zjistit co nejvíc věcí, ale nikdy ji sám od sebe nekontaktuju. Je to pro 
mě taková nástěnka. To je všechno.  
 
Co seznamky? 
Nemám s nima žádnou zkušenost. Podle mě to je dobrá věc, neodsujuzu to, ale já radši 
preferuju osobní setkání.  
 
Dodržuješ nějaká pravidla na prvním rande? Např. „sex je na prvním rande tabu“? 
Nic takovýho nedodržuju. To dělají spíš holky. Chlapi to podle mě nechávají náhodě. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů. 
Jelikož se s homosexuály moc nestýkám, tak to nedokážu asi objektivně posoudit. Ale myslím 
si, že je to takový to dogma. Že ti heteráci se bojí udělat rychlej krok, rychlej posun na další 
metu. Myslím si, že ti homosexuálové, že to jsou dva chlapi, tak si myslím, že to míň řeší  
a jdou na všechno rychleji a asi i na ten sex. 
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? 
Myslím, že všeobecně homosexuálové. Oni prostě nepotlačujou takovou tu svoji mužskou 
lovící stránku. 
 
Nevěra? Tvůj názor? 
Příležitost dělá zloděje. Nemám v plánu být nevěrnej, ale jak říkám, příležitost dělá zloděje. 
Záleží na situaci. 
Jaké vztahy preferuješ? 
Preferuju ty, který klapou a je jedno, jestli to jsou dlouhodobý nebo jen nějaký sexy na jednu 
noc. 
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Příloha č.15 – Michal (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Nejraději na místech, kde je možný přímý kontakt, takže například v takových tradičních, 
jako jsou bary, restaurace, na diskotékách, ale třeba i tam, kde se neodhodlá úplně každý,  
na ulici, v obchodních domech, v kině nebo divadle. 
 
Jak seznamování probíhá? 
V naprosté většině oslovím první já, asi by to tak i většinou mělo být a mě to navíc baví. 
Ideální varianta je pro mě najít správnou chvíli na první oslovení, které nebude znít jako  
od všech ostatních, kteří třeba zvou na panáka nebo na kafe. Důležité je být pozorný a na ten 
vhodný moment počkat, v tomhle se těžko dá říct nějaký, který by fungoval všude, většinou je 
to pokaždé něco jiného a záleží na situaci. Každopádně velkou šanci na úspěch má originalita, 
humor a přirozenost. Nejjednodušší seznámení je asi, když nás představí kamarádi, to je úvod 
skoro bez práce. 
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Jak už jsem říkal, tak určitě radši naživo, protože tam se nedá moc lhát a lidi můžou číst nejen 
z toho, co řekneme, ale i z řeči těla, která kolikrát prozradí víc, než ty slova. To internet 
neumožňuje, ale lhal bych, kdybych řekl, že jsem to tak nikdy nezkusil nebo se tak 
neseznámil. Určitě se to taky dá, ale pro mě je určitě vítěz osobní seznámení. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Naštěstí ne velký. Používám je rád, především pro kontakt s přáteli, které nemůžu vidět tak 
často, jak bych chtěl. Určitě to pro mě není nástroj na hledání vztahů a nepoužívám je jako 
Big brothera pro všechny ostatní do mého života. Používám je často, ale s rozumem tak, aby 
byly dobrý sluha, ne špatný pán, což je v dnešní době dost časté. Jak říkal Jára Cimrman, tudy 
ne přátelé. 
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Téměř žádné, když jsem byl mladší, tak jsem se do nich zkusil registrovat, ale spíš jen z hecu, 
abych poznal, jak to tam chodí. Spíš jsem používal právě ty sociální sítě nebo chaty, 
každopádně v pozdějším věku nebo ve chvíli, kdy se někomu nedaří najít partnera, tak jsou 
seznamky určitě dobrá věc, která může posloužit. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Jiné asi je, bohužel se podle mě změnilo k horšímu a přestává být tak zábavné, zajímavé, 
výjimečné. Většina lidí se dnes odhodlá tak maximálně něco napsat na sociální síti, smskou 
nebo emailem a hodně odpadá takové to osobní „balení“. Osobní kontakt jednoduše nic 
nepřekoná, ale dnešní doba napomáhá pohodlnosti, a když někdy koukám kolem sebe, jaký 
jsou, hlavně chlapi, poserové, je to smutná bilance. Pak to často vypadá tak, že si dva mezi 
sebou napíšou téměř cokoli, ale když jsou spolu, nemají si co říct, tam totiž už nestačí udělat 
smajlíka nebo si nejde odpověď minutu rozmýšlet. 
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Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu? 
Nemyslím, že je potřeba jít na rande s tím, že je něco zakázáno nebo nevhodné. Bral jsem to 
vždycky tak, že by se mělo dít to, co přirozeně vyplyne a co oba chtějí, takže když se chtějí 
jen projít a dát si maximálně pusu na tvář, je to správně. Když si tak sednou a budou se 
přitahovat, vyspí se spolu, proč to odsuzovat. Já bych to nazval pravidlem „být sám sebou  
a netlačit na pilu“. Když se tohle dodrží, nevidím důvod, proč by něco mělo být zakázané. Já 
jsem na rande nikdy nešel s tím, že si chci vybojovat sex, kdo s tím někam jde, stejně většinou 
vyhoří, protože na tu pilu tlačit začne. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 
Především to, že homosexuálové neřeší stud, strach a předsudky, jdou jednoduše na věc, 
protože vědí, co chtějí. Protože je jich míň, mají i menší šanci na odmítnutí, takže mají 
nesrovnatelně vyšší sebevědomí, než heterosexuální lovci, které je někdy až vtipné sledovat, 
jak by chtěli za někým jít, ale jednoduše mají strach. Přitom není z čeho, každý takový pokus 
je 50 na 50, buď to vyjde, nebo ne. A mít 50% šanci mi nepřijde úplně málo. 
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Myslím si, že homosexuálové, souvisí to i s tou předchozí odpovědí. Užívat si chtějí obě 
skupiny, ale ty homosexuálové si za tím dokážou víc jít, zkusit to. Ve finále pak mají lepší 
„výsledky“. 
 
Jak jsou na tom tví kamarádi teď? Jsou z větší části nezadaní, nebo v dlouhodobém 
vztahu? 
Myslím, že u mých vrstevníků už pomalu začíná převládat zadanost, ať už nějaká 
dlouhodobější, nebo rovnou manželská. Už je nám přeci jen okolo třiceti let a to už přeci jen 
je věk, kdy to není nic, co bylo proti přírodě. Hodně ale platí, že se to posunulo a lidi si 
užívají do pozdějšího věku než dříve. Zároveň i díky uspěchané době, která je, kdy hodně lidí 
tráví život prací, je těžší si partnera najít a daří se to často až později. 
 
Jaký je tvůj názor na nevěru? 
Že ji nejde škatulkovat a jednostranně odsuzovat. Každý vztah, do kterého zasáhne, je potřeba 
hodnotit individuálně. Samo o sobě není dobrá, ale kolikrát si za ni můžeme sami třeba tím, 
že si začneme myslet, že máme partnera jistého a podle toho se i chováme. Najednou jsme 
pak překvapený, že si náš partner někde uletěl nebo se pobláznil, protože mu někdo zase začal 
říkat hezký věci a dávat najevo zájem. Někdy si holt nevěru lidi zaslouží díky svým chybám. 
Někdo to v sobě může mít i dáno, že prostě potřebuje občasnou změnu. Někde to může  
i pomoct, někde to vztah zabije. Každopádně jsem zastánce názoru, že když už, tak je lepší 
nevědět. Navíc jsem se naučil člověka vážit za úplně jiné hodnoty, a pokud s někým jsem, 
protože si ho vážím jako člověka, je mi s ním dobře a baví mě s ním trávit čas, myslím, že 
bych dokázal případnou chybu i odpustit, pokud by to bylo jednorázová chyba. Ve vztazích 
musíme umět i odpouštět, pokud to za to stojí, a to nejen co se týká nevěry.  
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Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Během života jsem poznal oba druhy a každý ve mně něco nechal, ať už pozitivního nebo 
negativního, každopádně mě postupně dostaly až do současné podoby, kdy si myslím, že už 
dokážu v tom dlouhodobém úspěšně vydržet a budovat ho. To se totiž člověk taky musí naučit 
a třeba si nemyslím, že je dobře, když má někdo v životě jednoho partnera a nikoho dalšího 
nepozná. Chybí mu pak rozhled, zkušenosti, možná i objektivita. To je jako celý život jezdit 
v jednom autě a říkat, že autům rozumíme a víme, jak se o ně starat. Myslím, že bychom si 
měli zažít různé varianty vztahů, do života jsem ale rozhodně zastánce společného soužití  
a rodiny. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
No naštěstí zatím ne na úřadech nebo na chirurgii. Téměř všechny ty vážné skončily na tom, 
že jsme jednoduše poznali, že my dva dál fungovat jako partneři nemůžeme. Někdy to bylo 
rozhodnutí obou, někdy mé, někdy té slečny, ale v naprosté většina proběhly rozchody v klidu 
a s rozumem, jako rozchod dospělých rozumných lidí. Vztah je chemie, tam si musí sednout 
hodně věcí, aby spolu dva mohli být, když jsem cítil, že některá z těch důležitých nefunguje  
a šance na změnu jsou malé, šel jsem od toho, nemá cenu se trápit navzájem a rozhodně 
nepatřím mezi lidi, kteří radši budou s někým, i když to neklape, hlavně aby nebyli sami. Já 
budu radši sám, ale v klidu. Nejlepší výsledek je ale vztah, klid a pohoda, jen ne každý má to 
štěstí. 
 
Swingers party. Vyhledávají tyto akce spíš heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Nepoznal jsem, nevím, nemůžu soudit. Ani moji kamarádi s tím nemají zkušenosti. Jen bych 
do toho rozhodně nikdy nešel s přítelkyní, mám rád zpestření a nejsem zrovna prudérní typ, 
ale všechno má svoje hranice. Navíc bych nechtěl trápit ty ostatní chlapy tím, že by byli horší. 
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Příloha č.16 – Pavel (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Přes kamarády na jejich akcích, je to pro mě nejpohodlnější. 
 
Jak seznamování probíhá? 
Seznamuju se pozvolna, nesměle, snažím se se slečnou najít společné téma. Většinou to jde 
díky společným známým. 
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Nedělám rozdíl, internet může být dobrý začátek. Záleží na situaci. 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Přiměřený, beru je jako součást normálního moderního života, ale k vyloženému seznámení je 
nevyužívám. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Určitě je, hlavně díky internetu. Spoustu konverzování se z rande přesouvá na net. Je to podle 
mě škoda. Lidi se od sebe oddalují. 
 
Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu? 
Ne, nechávám to otevřené, ničemu se nebráním. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 
Homosexuálové mají omezené možnosti, přece jen je jich pořád ještě o trochu méně. 
Nemůžou se seznámit jen tak někde v kavárně. 
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Nedokážu posoudit, říká se, že homosexuálové, ale podle mě spíš heterosexuálové, akorát  
o tom míň mluví. 
 
Jaký je tvůj názor na nevěru? 
Není to správné, je to odraz něčeho nefungujícího ve vztahu. Nevěru neuznávám  
a nepraktikuju. 
 
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Co přijde, to přijímám. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Většinou málo času na partnera, jiné životní priority. 
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Příloha č.17 – Radim (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Seznamuju se hlavně na internetu.  
 
Jak seznamování probíhá? 
Nejdříve psaní, zjišťování zájmů a v případě sympatií následuje schůzka.  
 
Seznamuješ se radši „naživo“ nebo přes internet? 
Jednodušší to je pro mě na internetu, ale čas od času také naživo.  
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Ve vztahu k seznamování nehrají sociální sítě žádnou roli.  
 
Co seznamky? Máš s nimi zkušenost? 
Ano, k seznamování využívám internet, je to daleko jednodušší a rychlejší. Především se 
jedná o stránku Badoo.com a za dobu cca 1,5 roku jsem měl 3 schůzky. Vždy jsme se sešli 
několikrát, ale po počátečním nadšení jsme se spíše stali kamarády. 
 
Je teď seznamování jiné, než třeba před pěti lety?  
Určitě, všechno se více přesouvá na internet. Doba je mnohem rychlejší. 
 
Dodržuješ nějaká „pravidla“ na prvním rande? Např. že sex na prvním rande je tabu? 
Ne, sex na prvním rande není tabu, ale lepší je to nechat na další, je to více přitažlivé.  
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 
Podle mého názoru je to zcela odlišné. Ale nedokážu popsat rozdíly.  
 
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Obě skupiny stejně. Jen o homosexuálech se víc mluví. 
 
Jaký je tvůj názor na nevěru? 
Nepřípustné, nevěra ubližuje a znamená to, že si ten dotyčný neváží své partnerky.  
 
Jaké vztahy preferuješ? (krátkodobé, dlouhodobé…) 
Určitě dlouhodobé, je lepší budovat důvěru a mít trvalejší vztah.  
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Nedá se to obecně popsat, vždy je to individuální a každý vztah má svoje plusy a mínusy.  
 
Swingers party. Vyhledávají tyto akce spíš heterosexuálové nebo homosexuálové? 
Řekl bych, že na swingers party chodí spíše heterosexuálové. Homosexuálové mají myslím 
jiná místa.



86 

Příloha č.18 – Roman (heterosexuál) 
 
Kde se nejčastěji seznamuješ? 
Já se s dívkama moc neseznamuju. Ale když už, tak je to při sportu nebo někde v baru. Ale do 
toho baru chodím hodně málo.  
 
A jak se seznamuješ? 
Většinou mě ta slečna sama osloví. 
 
Myslíš si, že je teď seznamování jiné, než před pěti lety? 
Myslím si, že třeba v tom baru je to jiný. Že ty holky se víc chovají jako kluci, jsou víc 
asertivní. Emancipace se vším všudy. Dneska to je i hodně těžký v tom, že když už chce bejt 
chlap gentleman, tak mu to ta holka ani neumožní. Nevím, jestli to je dobou, nebo výchovou, 
ale ztrácí se tady takový ty drobnosti jako podržení věcí při oblíkání, objednávání v restauraci 
a podobný věci. Ty holky jsou dneska na jednu stranu hrozně soběstačný a na druhou stranu si 
pořád stěžujou, jak jsme my chlapi neromantický a negalantní. 
 
Seznamuješ se radši naživo nebo po internetu? 
Naživo, internet k tomuhle nepoužívám. Internetový seznamky jsou šance pro určitej typ lidí. 
Třeba pro ty, co nemají moc času, nebo v jejich okolí, když se zklamali, tak zkoušejí různý 
varianty.  
 
Jaký je tvůj názor na nevěru? 
Nevěra se mi nelíbí. Když už s někým začnu chodit, tak je to proto, protože s ním chci prostě 
bejt. Teď je hodně nevěr, protože lidi chtějí s někým chodit, pořád s někým chtějí chodit, 
nechtějí být sami a zabíjejí tím čas, a když si někoho najdou, třeba po tejdnu, tak s ním hned 
začnou chodit a za 14 dní poznají, že to není ono, ale je třeba blbý se s ním hned rozejít, tak 
prostě nevěra. 
 
Jaké jsou podle tebe největší rozdíly v seznamování u heterosexuálů a homosexuálů? 
Podle mě se gayové poznají, navíc jsou to pořád chlapi, takže tak trochu asi tuší, co se tomu 
druhýmu týpkovi honí hlavou. Navíc podle mě, pokud si ten gay uvědomí, že je gay, tak si 
myslím, že druhýho gaye pozná. U lesbiček to částečně podobný, ale v něčem i podstatně 
jiný. Ty holky, teda ty lesby, mezi kterýma se ve sportu pohybuju, jsou jasnej důkaz. Spousta 
z nich je buď bisexuálních, nebo si na to jen hrajou a není to na nich vidět. V takových 
kolektivech jsou prostě mladý holky hodně tažený prostředím.  
 
Jaký názor máš na swingers party? Která skupina je podle tebe víc vyhledává? 
Já bych do toho nešel. Podle mě je vyhledávají obě skupiny stejně.  
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Jak jsou na tom tví kamarádi se vztahy? Jsou spíš zadaní nebo sami? 
Moji kamarádi teďka snad všichni čekají miminka. Jsou zadaný, ženatý, všichni už jsou tak 
jako za vodou. Všichni mají stálou práci, baráky, a i když já mám práci a taky řeším barák, 
tak se úplně necejtím jako oni. Spoustu lidí ode mě ze základky je třeba o dva roky mladší, ale 
už se chovají jako moji rodiče. Já to mám tak nějak posunutý.  
 
Dodržuješ nějaká pravidla na prvním rande? Například „sex na prvním rande ne“? 
Absolutně ne. Moc jsem nad tímhle zatím nepřemýšlel. Ale většinou je dobrý, že když se 
s někým seznámíš, tak bejt úplně přirozenej. Asi se mi tohle vždycky nějako vyplatilo a nikdy 
jsem si s nikým nešel povídat, abych si hrál na někoho jinýho. Sex na prvním rande mi 
nevadí. 
 
Na čem tvé vztahy končí? 
Asi na nedostatku času, bych to tak viděl. Já na tu holku nemám čas a ona chce pořád víc  
a víc. Pořád dělá, že ne a ne, ale přitom chce víc a víc. Tak na tom to končí.  
 
Jaké vztahy preferuješ? 
Určitě dlouhodobé vztahy, protože když už si vyberu, že s někým chci bejt, tak to musí stát za 
to. Většinou vybírám dost dlouho. Přeci to neudělám tak, že vidím babu, řeknu si „ha, ta je 
super!“, hned si ní začnu chodit a po roce zjistím, že je úplně blbá, tak se s ní rozejdu. To mi 
přijde jako ztracenej čas, když postupně zjistíš, že to není ono.  
 
 
Jaký vliv na tebe mají sociální sítě? 
Asi ne úplně velkej. Facebook používám spíš k práci, než k seznamování. 
  
Kdo je podle tebe víc promiskuitní? Homo nebo hetero? 
Neznám moc homosexuálů, ale podle mě to je nastejno. Jsou to stejný lidi. 
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Příloha č.19 – Dotazník ke kvantitativnímu výzkumu 
 
1. Osoba 

Žena  
 Muž 

 
2. Věk 

15 – 20  
21 – 26 
27 – 35 
36 – 44 
45 a více 

 
3. Vzdělání 

ZŠ  
SŠ  výučním listem  
SŠ s maturitou 
VOŠ  
Student VŠ 
VŠ  

 
4. Zaměstnání 

___________________ (např. administrativa) 
 
5. Při jaké příležitosti / kde, se nejčastěji seznamujete s potenciálním partnerem / 

partnerkou? 
Ve škole  
 V práci  
Na brigádě  
Disco, Večírky 
Sociální sítě  
Jiné: uveďte při jaké ……………………………………….. 

 
6. Máte stálého partnera / partnerku? 

Ne  
Ano – krátkodobě   
Ano – dlouhodobě  

 
7. Jak poté udržujete nejčastěji kontakt? 

Schůzky  
V kolektivu přátel 
Sociální sítě  
Telefonní hovory  
SMS 
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8. Seznámili jste se někdy v minulosti se svým partnerem/partnerkou POUZE přes 
sociální síť? 
Ano 
 Ne 

 
9. Jak se nejčastěji ukončujete vztah? 

Osobně  
Přes sociální sítě  
Telefonátem  
Přes SMS 

 
10. Jaký vliv mají sociální sítě na vaše seznamování? 

Pozitivní 
Negativní 
Nevím 

 
 
Dotazník je anonymní! 

Děkuji za Váš čas, Lenka Vosáhlová. 
 

 


